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Ieri a s.vuî loc plenara Cdmitecu- 
lui judeţean Sibiu al P.C.R., la car« 
au luat parte membrii Comitetului 
judeţean de partid ţi invitaţi: mem
bri ai comisiei do revizie, secretarii 
cu problemele economice ai comi
tetelor municipale de partid, se
cretarii comitetelor orăşeneşti şi co
munale de partid, şefi de secţii, da 
sectoare şi instructorii Comitetului 
judeţean de partid, cadre de con
ducere din diferite unităţi şi orga

nisme judeţene, directorii I.A.S., re
prezentanţi ai presei centrale şi lo
cale.

Descbizînd lucrările plenarei, to
varăşul Richard Winter, membru 
supleant al Comitetului Executiv al 
C.C, al P.C.R., prim-secretar al Co
mitetului judeţean de partid, a pro
pus plenarei următoarea ordine de 
zi:

1. Informare cu privire Ia reali
zarea sarcinilor industriei judeţului

r.oatru pe primele doua ’.uri ale 
acestui ar. şi adoptarea angajameace
lor pe anul 1973.
. 2. Programul de dezvoltare a agri
culturii cooperatiste şi a sectorului 
gospodăriilor populaţiei din mediul 
rural din judeţul nostru în perioa
da 1973—1975.

3. Informare privind activitatea 
desfăşurată de Trustul judeţean al 
I.A.S., dc întreprinderile, agricole de 
stat, precum şi măsurile ce trebuie

întreprinse pentru realizarea sarci
nii or în acest sector in anii 1973 — 
1975.

4. Aprobarea componenţei Con
siliului judeţean dc control munci
toresc al activităţii , economice şi 
sociale.

5. Probleme organizatorice.
Pe marginea ordinii de zi apro

bate au avut loc dezbateri, în ca
drul cărora vorbitorii au făcut pro
puneri valoroase privind îmbunătă
ţirea activităţii economice.

Pe primul pian, accelerarea  ritmului de îndeplinire
a sarcinilor în  industrie

Plenara a luat în dezbatere Ia pri
mul punct al ordinii de zi proble
mele cu privire la îndeplinirea sarci
nilor de plan în industrie pe pri
mele două luni din acest an, cit şi 
angajamentele de depăşire a planului 
maximal. Din informarea prezentată 
rezultă că, pentru traducerea în fapt 
a hotărî rii Plenarei C.C. al P.C.R. 
din noiembrie anul trecut, colectivele 
de muncă din unităţile economice au 
eşalonat mai judicios sarcinile aces- 
tui an pe trimestre şi luni, au nomi
nalizat întreaga valoare de plan, au 
îmbunătăţit asigurarea cu contracte 
pentru aprovizionarea tchnico-mate- 
rială şi desfăşurarea producţiei, ceea 
ce va crea condiţiile unei mai bune 
ritmicităţi. Materializarea preocupări
lor, a măsurilor luate pentru buna 
desfăşurare a activităţii de producţie 
s-a făcut simţită în. majoritatea uni
tăţilor economice încă din _ primele 
zile ale anului 1973, concretizîndu-şi 
eforturile pentru valorificarea cît mai 
deplină a rezervelor existente.

Astfel, în primele două luni pre
vederile maximale ale planului, pe 
ansamblul industriei judeţului s-au rea
lizat şi depăşit, asigurîndu-se un ritm 
de creştere, faţă de aceeaşi perioadă 
•a anului trecut, de 11,5 la sută la 
producţia globală şi dc 9,5 la sută- 
la producţia marfă.

Dar. deşi bilanţul obţinut pe pri
mele două luni evidenţiază în general 
o activitate , de ansamblu pozitivă, 
proporţia in care întreprinderile ju
deţului nostru au participat ia rea
lizarea acestora a foşt inegală. O se
rie de unităţi au influenţat chiar ne
favorabil îndeplinirea principalilor in
dicatori, Atfei, 12 unităţi economice, 
printre care U.P.A.S., I.R.U.M., „7
Noiembrie*, „13 Decembrie“, F.I.P.A., 
.8  Mai“, AMET, ELCA şi altele, nu 
au realizat planul producţiei globale 
cu 20,4 milioane lei, 11 unităţi cit 

' 15,2 milioane Iei îa producţia marfă 
si to t atitea întreprinderi nu s-au în
cadrat în sarcina planificată a pro
ductivităţii muncii.

Dc asemenea, în aceste doua luni 
ritmul de realizare a sarcinilor de ex
port, a activităţii pe şantiere dc con
strucţii, nu a fost Ia nivelul posibi
lităţilor în toate unităţile.

Plenara a pus în dezbatere unele 
neajunsuri ce s-au manifestat în pe
rioada amintită, a aprobat măsurile 
ce se impun pentru impulsionarea rit
mului de îndeplinire a sarcinilor de 
plan, de mobilizare a tuturor oame
nilor muncii la găsirea celor mai efi
ciente' cai pentru ridicarea nivelului 
calitativ al activităţii economice, in 
lumina Hotăririlor Plenarei C.C. a! 
P.C.R. din 28 februarie—2 martie 
1975.

Participanţii Ia discuţii au abordat 
în cuvîntul lor, cu multa competenţă 
şi responsabilitate, problemele înde
plinirii in mod exemplar a sarcinilor 
maximale de plan, prezentînd în a- 
cest sens masurile stabilite dc orga
nele şi organizaţiile de partid, dc co
mitetele oamenilor muncii din între
prinderi pentru suplimentarea angaja
mentelor, pînă la atingerea nivelelor 
«probate de conferinţa judeţeană de 
partid din ianuarie a.c.

In uzina noastră, spunea Valet- Vla- 
şin, secretarul comitetului de partid 
de Ia uzinele „Emailul roşu" Mediaş, 
ca urmare a muncii politice şi orga
nizatorice desfăşurate pe toate pla
tt urileŞi-au creat premisele îndepli
nirii ritmice a sarcinilor de plan, cit 
şi ale depăşirii angajamentelor asu
mate. In primele doua luni am de
păşit indicatorii maximali, in afară de 
iivrările Ia fondul pieţii, în care sens 
— bazindu-nc pe măsurile luate — 
asigurăm plenara că vom face totul 
pentru a recupera şi această restanţă 
pînă la finele primului, trimestru.

Referindu-se Ia cauzele care au de
terminat nerealizările planului maxi
mal pe două luni !a nivelul munici
piului Sibiu, ing. Vasile Popa, secre
tar _ al Comitetului municipal de 
partid, arăta în cuvîntul său printre 
altele: „O serie de întreprinderi au 
intrat în noul an fără asigurarea ba
zei materiale, în special Ia I.R.U.M., 
U.P.A.S., Uzina mecanică, AMET, „13 
Decembrie". Dc asemenea, unităţi ca 
„Drapelul roşu", „Record", „Indepen
denţa" nu au avut acoperit necesa
rul dc forţă de muncă calificată pen
tru unele obiective intrate în funcţi
une. Dar cele mai multe deficienţe 
s-au datorat lipsei în Organizarea 
muncii .şi in asigurarea unui control 
eficient în îndeplinirea sarcinilor, fapt 
care a influenţat, nefavorabil ritmici
tatea producţiei.

Vorbitorul s-a referit apoi la o serie 
de masuri luate de Comitetul munici
pal de partid pentru activizarea orga
nelor şi organizaţiilor de partid, a co
mitetelor oamenilor muncii în vede
rea îmbunătăţirii utilizării capacităţilor 
de producţie,_ a extinderii muncii în 
acord, folosirii judicioase a fondului de 
timp de muncă disponibil, a îmbunătă
ţirii aprovizionării tehmco-materiaîe.

Din fundamentarea posibilităţilor dc 
realizare a sarcinilor pe acest cincinal 
a rezultat un fapt îmbucurător. Colec
tivul nostru poate încheia nivelul ini
ţial pe  ̂ actualul cincinal în patru ani 
şi_ două luni, a spus în cuvîntul său 
Tiberiu Tomanck, maistru la Uzina 
mecanică gaz-metan Mediaş. încă din 
acest an ne-am prevăzut .sarcini mo
bilizatoare, printre care creşterea cu 
23 la^sută a producţiei globale faţă de 
realizările anului precedent. Pentru asi
gurarea junui ritm şi mai ridicat, va 
trebui să soluţionăm însă o scrie de 
probleme cum ar fi creşterea indicelui 
de utilizare a maşinilor, rezolvarea u- 
nor neajunsuri privind aprovizionarea 
tehnico-materială.

In cuvîntul sau, loan Posa, maistru 
ia uzina „Balanţa" Sibiu, a reliefat ci- 
teva din preocupările organizaţiei de 
partid, ale colectivului de muncă, cars 
au dus îa obţinerea unor rezultate buns 
pe primele ,-două luni şi asigură menţi
nerea acestui ritm în îndeplinirea saw 
cinilor pc întregul an. Vorbitorul s-ajj 
referit apoi la o scrie de măsuri pri
vind îmbunătăţirea parametrilor pro-- 
duselor uzinei, care vor contribui şi la 
realizarea unor însomnate economii de 
materiale, în special metal.

După ce s-a referit la modul în care ( 
«■a fost fundamentate sarcinile de eh» '

pe acest an, şi l a , realizările obţinute 
în primele două luni, ing. Boleslav.- 
Müller, directorul Uzinei metalurgice 
de metale neferoase din Copşa Mică, 
a luat îa discuţie problema cointe
resării oamenilor muncii pentru înde
plinirea sarcinilor de plan în realizarea 
de economii. La această uzină există 
o buni experienţă în aplicarea H.C.M. 
nr. 151/1970, in baza prevederilor că
reia pe anul trecut s-au plătit prime 
şi premii în sumă de peste 3 .milioana 
lei pentru economii de materii prime 
şi materiale.

Vorbitorul a înfăţişat plenarei mă
surile stabilite pentru pretntîmpinarea 
unor neajunsuri ce ar putea apare, în 
îndeplinirea planului, în cazul neres- 
pcctării de către constructor a terme
nului de punere in funcţiune a obiec
tivelor de investiţii.

?t municipiul Mediaş se prezintă, Ia 
finele primelor două luni din acest an, 
cu unii indicatori la nivelul maximal 
neindeplisiţi, arăta în cuvîntul său 
ing. Francisc Hajnal, secretar al Comi
tetului municipal dc partid Mediaş. în 
general, aceste neajunsuri s-au datorat 
intrării unor întreprinderi în noul an 
fără o pregătire corespunzătoare. La 
aceasta dată lucrurile s-au îmbunătăţit, 
cxisţînd condiţii pentru îndeplinirea 
sarcinilor de plan pe primul trimestru. 
Vorbitorul s-a referit apoi la o scrie 
dc greutăţi şi neajunsuri, la măsurile 
stabilite dc către Comitetul municipal

de partid pentru utilizarea mai bunî 
a capacităţilor de producţie.

Directorul Direcţiei teritoriale de 
control şi revizie, Vasile Giorgi, a pre- 

.zentat, în cuvîntul său, cîteva din mă
surile şi acţiunile întreprinse pentru 
rentabilizarea unor întreprinderi ce lu
crează încă cu pierderi planificate, cît 
şi pentru rentabilizarea unor produse.

Ia cuvîntul său, ing. Victor Mure- 
şan, secretar al Comitetului judeţean 
de partid, a recomandat! organizaţiilor 
de partid, conducătorilor de întreprin
deri finalizarea unor programe de mă
suri -pentru accelerarea ritmului reali
zărilor, înttucîc în primele două luni 
acesta a fost destul de scăzut, în spe
cial în unităţile municipiului Sibiu şi 
ale- oraşelor Cisnădic şi Copşa -Mică. 
Pentru rezolvarea unor probleme ce 
se ridică în întreprinderi este necesar 
să fie activizate comisiile pe domenii, 
care^vor trebui să contribuie la o mai 
bună organizare şi conducere a activi
tăţii de producţie. Vorbitorul s-a re
ferit apoi _ la necesitatea ridicării efi
cienţei activităţii din domeniul comer
ţului exterior, la folosirea cu consec
venţă, de către toate unităţile econo
mice, a pârghiilor de stimulare mate
rială şi morală a oamenilor muncii din 
industria judeţului nostru, la aplicarea 
Hotărîrii Consiliului de Miniştri da sti
mulare materială a celor care reali
zează economii de materii prime şi ma
teriale.

(Continuare în pag. a IlI-a)

Aspeet din sală

I rai m a  s t  mmSolemnitatea î n m i  narii 
unor înalte distinefii

ale R.S. România
Tovarăşul Nicolae Ceauşcscu, secre

tar general al Partidului Comunist 
Român, preşedintele Consiliului de 
Stat al- Republicii Socialiste Româ
nia, a înmînat, vineri dimineaţa, în 
cadrul unei solemnităţi, care a avut 
loc Ia Palatul Consiliului de Stat, 
înalte distincţii ale Republicii Socia
liste România conferite revistelor 
„Probleme economice“, „Femeia", 
„Săteanca" şi „Dolgozo N o“, cu pri
lejul aniversării a 25, de ani de ia 
apariţia primelor numere.

La festivitate au participat tovară
şii Itie Verdeţ, Gheorghe Stoica, Cor
ne! Burtică, Mihai Gere, Constantin 
Stătescu, secretarul Consiliului de 
Stat, Teodor Marinescu, şeful Secţiei 
dc presă a C.C. al P.C.R., Maria 
Groza, vicepreşedintă a Consiliului na
ţional al femeilor, Nestor Ignat, pre
şedintele Uniunii Ziariştilor, repre
zentanţi ai conducerilor unor ziare 
centrale şi publicaţii periodice, Radio- 
televiziunii, membri ai redacţiilor pu
blicaţiilor decorate.

Pentru merite deosebite în înfăp
tuit ea politicii economice a partidu
lui şi statului şi pentru contribuţia 
adusă la dezbaterea ştiinţifică a pro
blemelor economice ridicate de con
strucţia socialistă, revistei „Probleme 
economice" i-a fost conferit ordinul 
„Meritul ştiinţific" clasa I.

Revistei „Femeia" i-a főst conferit
„Ordinul Muncii" clasa I, pentru
contribuţia adusă la educarea şi mo
bilizarea maselor de femei la înfăp
tuirea politicii partidului şi statului, 
de construire a socialismului în pa
tria noastră.

Revistei „Săteanca" i-a fost confe
rit" „Ordinul Muncii" clasa I, pentru 
contribuţia adusă la educarea şi mo
bilizarea maselor de femei de la sate 
Ia înfăptuirea politicii partidului şi 
statului, do construire a socialismului.

Pentru contribuţia adusă la educa
rea şi mobilizarea maselor de femei 
la înfăptuirea politicii partidului şi 
statului de construire a socialismului, 
Ia întărirea unităţii şi frăţiei tuturor

oamenilor muţKii din Republica So
cialistă România, fără deosebire dbs 
naţionalitate, revistei „Dolgozo N<i 
i-a fost conferit „Ordinul M uncii" 
clasa I.

După luminarea înaltelor distinctă, 
luind cuvîntul, in numele colectivu
lui revistei „Probleme economice", 
tovarăşul Vasile Rauser, a spus: Va 
mulţumim din inimă, mult stimate 
tovarăşe Nicoiae Ceauşescu, pentru 
deosebita cinste pe care condu
cerea de partid şi de stat o acordă 
revistei noastre, decorind-o cu 
„Meritul ştiinţific" -clasa I şi pentru 
faptul ca dumneavoastră aţi binevoit 
să ne faceţi deosebita onoare de a 
ne înmîna personal această înaltă, dis
tincţie,

în continuare, vorbitorul a spus: 
Hotărîrilc Congreselor IX şi X ale 
P.C.R., Conferinţei Naţionale a parti
dului au creat un climat deosebit de 
prielnic pentru dezvoltarea cercetării

(Gontinuais îa pag. * Ui-»)

Cuvîntul tovarăşului
NICOLAE CEAUŞESCU

Stimate tovarăşe,
Stimaţi tovarăşi.
Doresc să încep prin a felicita in 

mod călduros colectivele revistelor 
„Femeia", „Dolgozo No“, „Săteanca“ şi 
„Probleme economice“ cu prilejul îm
plinirii a 25 de ani de activitate şi al 
decorării lor cu înalte ordine ale Re
publicii Socialiste România.

Acordarea acestor înalte ordine con
stituie o apreciere a conducerii de 
partid şt de stat pentru activitatea 
publicistică pe care revistele respec
tive au desfăşurat-o în aceşti ani şt 
pentru contribuţia pe care au adus-o 
şi o aduc la înfăptuirea politicii par
tidului nostru de edificare socialistă 
a ţării, de făurire a societăţii socia
liste multilateral dezvoltate tn Ro
mânia,

După cum cunoaşteţi, partidul 
nostru acordă o mare importanţă ro
lului pe care femeile — ce constituie, 
de altfel, mai mult de jumătate din 
populaţia ţării — îl au in viaţa so
cială a României, contribuţiei lor ac
tive la tot ceea ce s-a înfăptuit şi se 
înfăptuieşte în patria noastră.

Revistele decorate astăzi au desfă
şurat, fiecare în domeniul său şi in 
rindurile cititorilor cărora li se adre
sează, o activitate bună. Fără îndo
ială ca revista „Femeia“ arc multe 
merite in explicarea şt lămurirea po
liticii generale a partidului, in unirea 
eforturilor femeilor, alături de toţi 
oamenii muncii, pentru înfăptuirea 
politicii partidului. De asemenea, re
vista „Dolgozo No“ desfăşoară o ac
tivitate susţinută in direcţia explică
rii politicii naţionale a partidului nos
tru, în unirea eforturilor femeilor de 
naţionalitate maghiară împreună cu

ale tuturor femeilor din România 
pentru înfăptuirea politicii partidului 
nostru. Şi revista „Săteanca“, ce se 
adresează indcdsebi femeilor dc la 
sate, a avut şi arc un rol important 
in explicarea politicii partidului de 
transformare socialistă a satului, de 
dezvoltare a agriculturii pe baze noi.

Fără îndoială că şt în viitor re
vistele dumneavoastră vor face totul 
pentru a contribui tot mai mult, prin 
ceea ce vor scrie in paginile lor, la 
unirea eforturilor tuturor femeilor, 
fără deosebire de naţionalitate, la în
făptuirea politicii partidului. Aş dori 
să-mi exprim speranţa că aceste re
viste vor fi şî mai active, vor acorda 
mai multă atenţie unor probleme con
temporane din patria noastră, educă
rii femeilor într-un spirit combativ, 
revoluţionar, în spiritul patriotismu
lui socialist, al solidarităţii internaţio
nale şi prieteniei cu femeile din ţă
rile socialiste şt de pretutindeni în 
lupta pentru colaborare şi pace in în
treaga lume. Ca să fiu cit mai clar 
în această privinţă, am dori ca re
vistele dumneavoastră să fie mai com
bative, să exprime mai mult spiritul 
plenarei Comitetului Central din no
iembrie 1971. Dorim ca revistele dum
neavoastră să facă mai mult în a- 
ceastă direcţie.

în ce priveşte revista „Probleme eco
nomice“, desigur că ci a făcut şi face- 
mult pentru explicarea unor probleme 
ale dezvoltării economiei româneşti, 
pentru sintetizarea experienţei, a prac
ticii şi a generalizării acesteia. Tocmai 
de aici porneşte şi aprecierea pe care 
au făcut-o Comitetul Central, Consiliul 
de Stat şi guvernul prin acordarea dis
tincţiei respective. Dar, după cum bine

ştiu tovarăşii care lucrează la această 
revistă, problemele ce se pun in dome
niul economic sínt tot mai vaste, mai 
multiple. Cu cit ne punem sarcini mai 
mari privind făurirea unei economii 
moderne, avansate, cu atît şt proble
mele economice trebuie să fie mai bine 
înţelese, mai temeinic abordate. In pri
mul riad, trebuie abordate, fireşte, pro
blemele de fond ale acţiunii legilor 
obiective ale socialismului, ale eficien
ţei economice, aie proporţiilor dintre 
diferitele ramuri ale economiei, ale unui 
raport just între fondul de consum şi 
fondul de dezvoltare, precum şt alte 
probleme de interes fundamental pen
tru făurirea unei societăţi avansate, a 
societăţii socialiste multilateral dezvol
tate şi a comunismului. Aş dori să 
nu-mi fie luat in nume de rău dacă 
menţionez că am vrea ca revista „Pro
bleme economice“ să se facă mai mult 
simţită prin spiritul său de combativi
tate în abordarea problemelor, prin 
caracterul revoluţionar in care tratează 
problemele în lumina concepţiei noas
tre materialist-dialectice şi materialist- 
istorice. Avem, dc altfel, in vedere o 
discuţie largă cu economiştii, deci şt 'cu 
cei care lucrează în domeniul presei 
economice. Cu acest prilej vom dis
cuta, probabil, mai mult aceste aspecte. 
Dar, în orice caz, n-aş putea sa tiu 
menţionez că aşteptăm de la revista 
„Probleme economice o contribuţie 
mai mare in domeniul la care m-ant 
referit — şi sper că se s-a realiza aceasta.

Aş dori, încă o dată. să vă felicit pe 
dumneavoastră, pe toţi tovarăşii cart 
lucrează în cadrul acestor reviste, sî 
vă urez succes în activitatea viitoare, 
multă sănătate şi fericire!

D E C R 1

cu privire la extinderea instituirii stării de necesitate in 
unele judeţe afectate de căderile masive de zăpadă şi viscol

Avînd în vedere căderile masive de zăpadă şi 
viscolul care au afectat în ultimele zile şi alte ju
deţe decît cele prevăzute în Decretul nr. 109 din 
14 martie 1973,

în temeiul art. 64 pct. 9 din Constituţie,
Consiliul de Stat al Republicii Socialiste Româ

nia d e c r e t e a z ă :
Art. 1. — Se extinde instituirea stării de nece

sitate în următoarele judeţe: Vrancea, Vaslui, Iaşi, 
Bacău, Neamţ, Botoşani, Suceava.

Ari. 2. — Prevederile Decretului nr. 109 din

14 martie 1973 cu privire la instituirea stării de 
necesitate în municipiul Bucureşti şi în unele ju
deţe afectate de viscol şi de căderile masive de 
zăpadă, precum şi cele ale hotărîrii Comandamen
tului Central pentru înlăturarea urmărilor aces
tora se vor aplica integral şi în judeţele menţio
nate la art. 1 din prezentul decret.

Preşedintele Consiliului de Stat, 
NICOLAE CEAUŞESCU

Bucureşti,. 16 mai'tie 1973

Pe itinerariiie întrecerii „Tineretul—factor activ în îndeplinirea
cincinalului înainte de termen"

Să producem mai mult şi mai bine, o deviză 
cuprinzătoare pentru tinereţe—răspundere

Integrarea tinerilor din economie — 
şi nu numai din economie — în vastul 
efort care vizează accelerarea dezvol
tării patriei, aşa cum realist, ştiinţific 
şi mobilizator stă scris în ltotărîrile 
partidului, implica, deopotrivă, vîrsteie. 
energiile, pasiunea, patriotismul la urma 
urmei.

Tinerii din judeţul nostru, omnipre
zenţi, producători de bunuri şi bene
ficiari ai avuţiei ţării, dtnd relief fap
tic Hotărîrii Biroului C.C. al U.T.C., 
privind declanşarea acestei mobiliza
toare întreceri, s-au integrat în ea, au 
considerat-o şi o consideră nu doar 
efigia unui efort creator cerut ci şi 
prilejul intensificării educaţiei. A unei 
educaţii mulată pe necesităţi şi, rn.ti 
ales, perspective, a unei educaţii vizînd 
prefigurarea profilului complex al ce
tăţeanului erei socialiste şi comuniste.

In acest context larg, vom puncta 
cîteva realităţi, consideraţii, puncte de 
vedere şi aspecte concrete privind ir. 
tegrarca tinerelor de la Fabrica de mt 
nuşi din Agnita în acest şuvoi tine
resc, pe care-1 dorim al entuziasmului.

Evident, notăm că întrecerea se re
feră, cum e firesc, la cîteva direcţii 
care sínt, înainte de toate, ale progre
sului in etapa actuală: realizarea inte

grală a sarcinilor de producţie — cali
tativ şi cantitativ — prin folosirea in
tegrală a fondului de timp şi a capaci
tăţilor productive, diminuarea rebutu
rilor, economii la materii prime, mate
riale şi energie, antrenarea tinerilor la 
realizarea de îmbunătăţiri tehnice şi 
tehnologice, Ia înnoirea producţiei des
tinate pieţii interne şi exportului.
_ Am stat de vorbă cu ing. Constanţa 

Vcrzescu, responsabilă cu munca pro
fesională în comitetul U.T.C., despre 
cele peste 700 de tinere, harnice şi pa
sionate în munca lor, apreciate — gra
ţie produselor lor — în ţară şi peste 
hotare: „La noi — spunea — între
cerea este realmente o problemă de an
trenare efectivă a tuturor. Ceea ce 
vreau să remarc mai întîi este împre
jurarea (deosebit de pozitivă — n.n.) 
că fiecare tinără îşi cunoaşte bine o- 
biectivcle, ceea ce indică, după opinia 
noastră, că activele U.T.C. au desfăşu
rat pînă acum o susţinută muncă poli- 
tieă-organizatorică. De altfel, în fiecare 
secţie afişe, pliante, chemări conţin — 
atenţionind in permanenţă — cotele 
şi obiectivele pe care le urmăreşte în
trecerea. Desigur, fiind abia la început, 
m;-ar f: greu să indic nişte cifre con

crete, dar aş vrea să mat spun că ceea 
ce considerăm, noi cei din organele
L.T.C., a fi esenţial acum este efortul 
continuu, care urmăreşte conştientiza
rea mobilurilor întrecerii, folosirea in 
acest scop a unui evantai larg de for
me şt mijloace de influenţare. Ceea ce 
aş mai putea_ spune este că deja avem 
motive să afişăm un optimism robust 
în legătură cu reuşita acestor acţiuni 
politice. Dc altfel, sprijinim ideea lan
sată de a ajuta efortul tinerelor prin 
cursuri de iniţiere la locul de muncă. 
Sub atenta îndrumare a muncitoarelor 
fruntaşe (Ana Popa, Anna Theil, Olim
pia Popa ş.a.) cele mai tinere vlăstare 
ale fabricii folosesc sîptămînal 4—5 
ove pentru a-şi completa cunoştinţele 
Şt a căpăta deprinderi indispensabile 
stăpînirii tuturor tainelor meseriei“, 

Nu-i mai puţin adevărat că — aşa 
cum am constatat — spuselor tovarăşei 
Vérzéseit le putem adăuga cîteva ac
ţiuni care merită atenţia, spre a fi gc-

iContinuar© ta paq. * llf-s
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Şcoala populară de artă 
din Sibiu la douăzeci de ani

în ultima vreme, în presa noastră 
întîlnim tot mai des consemnări ani
versare, atestînd vîrsta şi realizările 
obţinute de-a lungul anilor de unele 
întreprinderi şi instituţii din ţară.

Acum, între acestea se înscrie şi 
Şcoala populară de artă din Sibiu. Se 
împlinesc douăzeci de ani de la re
cunoaşterea ei ca instituţie de stat. 
Pentru cei ce nu cunosc scurta isto
rie a şcolii, amintim că primul nu
cleu, modest de altfel, dar cu un 
viitor strălucit, l-a constituit conser
vatorul popular „Timotei Popovici*, 
înfiinţat în anul 1945.

Desigur în rîndurile de faţă nu in
tenţionăm să ne ocupăm de istoricul 
şcolii şi nici să facem un bilanţ al 
activităţii şi succeselor realizate de 
cadrele didactice şi elevi în cele două 
decenii. Acestea vor fi obiectul unui 
album monografic. De aceea, ne vom 
rezuma să consemnăm, în linii mari. 
cîteva elemente caracteristice şi esen
ţiale pentru viaţa şi activitatea şcolii, 
în acest sens menţionăm cu mîndrie 
că, în decursul activităţii sale. Şcoala 
populară de artă din Sibiu s-a impus 
ca una dintre cele mai prestigioase 
instituţii de acest gen din ţară. Da
torită exigenţei perseverente în pre
darea şi însuşirea cunoştinţelor artis
tice, mulţi foşti elevi ai şcolii se nu
mără azi printre cele mai remarca
bile figuri ale vieţii culturale şi ar
tistice ale ţării.

Dar ceea ce este mai Important, 
este faptul că nenumăraţi oameni ai 
muncii, de diferite vîrste şi profesii, 
îşi pot cultiva aici, la un nivel su
perior, aptitudinile lor artistice, fie 
că e vorba de muzică, teatru, gra
fică. pictură, sculptură, artă decora
tivă şi artă fotografică, fie că este 
vorba de discipline ale artei populare.

între elevii şcolii vom întîlni, prin
tre numeroşii muncitori şi tehnicieni 
din industrie, medici, elevi şi studenţi 
de la diferite şcoli şi facultăţi, pro
fesori. ingineri, învăţători, cadre mi
litare şi foarte mulţi tineri talentaţi 
din mediul rural.

Nu putem trece cu vederea un ele
ment care în preocupările şcolii ocu
pă un loc deosebit de important: pro
movarea şi popularizarea creaţiei fol
clorice din această regiune a ţării, 
în cadrui şcolii funcţionează clase de 
ţesut-cusut, dansuri populare, instru
mente şi muzică populară, cu sediul 
în şcoală, precum şi în diferite loca
lităţi ale judeţului, cum ar fi: Avrig, 
Gura Rîului, Cîrţişoara (ţesut-cusut), 
Ruşi, Apoldu de Sus (instrumente de 
suflat), Mediaş (ceramică), Răşinari 
(sculptură în lemn).

Aşadar, şi în această intensă pre
ocupare a instituţiilor de cultură 
pentru valorificarea şi cultivarea 
creaţiei folclorice vechi şi noi, Şcoala 
populară de artă din Sibiu deţine un 
rol deosebit de însemnat, iar realiză
rile ei în acest domeniu sínt remar
cabile.

Revenind la sărbătorirea celor două 
decenii de activitate, desigur, fiind 
vorba de o instituţie de artă, aniver
sarea va fi marcată printr-un număr 
de manifestări artistice ca: expoziţii 
retrospective ale claselor secţiei de 
artă plastică, concerte şi recitaluri 
susţinute de elevi şi absolvenţi etc. 
In rîndurile ce urmează, vom con
semna cîteva dintre cele mai impor
tante manifestări organizate cu acest 
prilej. Astfel, în sala filarmonicii de 
stat, clasa profesorului Vasile Gîrbu 
a susţinut, la 14 februarie, un recital 
vocal. Tot în sala filarmonicii, în 7 
şi 14 martie, Melania Boţocan şi 
Ileana Teîeman Cocora, absolvente 
ale Şcolii populare de artă dia Sibiu, 
în prezent asistente Ia conservatorul 
„George Enescu* din Iaşi, au susţinut, 
în cadrul unor seri de muzici de ca
meră două recitaluri de pian.

în luna aprilie vor avea loc două 
concerte în memoria a doi dintre fon
datorii şcolii: Lucia Cosma şi Gustav 
Borger — două figuri proeminente ale 
vieţii muzicale din Transilvania. Con

certul va fi susţinut de absolvenţii şcolii, 
foşti elevi ai celor două personalităţi.

Mai amintim recitalul vocal al ab
solvenţilor clasei prof. Anton Schie- 
zack, precum şi concertul absolvenţilor 
tuturor claselor secţiei muzicale. Şi, 
în sfîrşit, amintim festivitatea aniver
sară de la sfîrşitul lunii mai, care va 
cuprinde, pe lîngl spectacolul susţinut 
de elevii tuturor claselor, un ciclu de 
comunicări ce se vor referi la rolul 
şi contribuţia Şcolii populare de artă 
din Sibiu în viaţa culturală şi artistică 
a judeţului.

O aniversare este aproape întot
deauna un popas care prilejuieşte, î» 
acelaşi timp, o privire atît retrospec
tivă cît şi în perspectivă. Dacă acti
vitatea trecută a şcolii ne-a dat nenu
mărate satisfacţii, cea viitoare preocupă 
intens cadrele didactice şi conducerea 
şcolii şi avem convingerea că, în ciuda 
unor greutăţi trecătoare, roadele vii
toare ale Şcolii populare de artă din 
Sibiu vor fi tot mai bogate, iar con
tribuţia ei în pregătirea artistică a oa
menilor muncii va căpăta proporţii tot 
mai mari.

Prof. ELENA GHERMAN 
directoarea Şcolii populare 

de artă Sibiu,

prof. GH. LÄZÄROIU

Recital de sonate susţinut de Ileana Teleman Cocora — pian, Dragoş 
Cocora -  vioară, in sala Filarmonicii de stat, din ciclul: Absolvenţii noş
tri concertează la Sibiu. Ciclul este iniţiat de Şcoala populară de artă, ce 

serbează 20 ani de activitate ca instituţie

Foto: CONSTANTIN ALBOIU

Concursuri la  Cristian -
magazin organizat 

pe principiu! 
autoservirii

?î

pe m eserii
î s  cadrul acţiunilor comune ale or

ganizaţiilor EI.T.C. şi conducerile şco- 
ilor au început să se desfăşoare tradi

ţionalele concursuri pe meserii. La 
Grupul şcolar de industrializare a lem
nului din Sibiu, concursul s-a desfăşurat 
(faza pe şcoală) la meseriile tîmplari 
mobilă şi lăcătuşi mecanici pentru in
dustria lemnului. La anul I, tîmplari, 
pe primele trei locuri s-au situat, în 
ordine, elevii Ileana Ciobanu, Aurelia 
Ioniţă şi Toma Bîrdici. La anul II, tîm
plari, pe primele trei locuri _s-au situat 
Árpád Iod, Nicolae Gămltoiu şi Adolf 
Alesi. La meseria lăcătuş mecanic pen
tru industria lemnului, elevii anului I, 
loan Suciu, Zoltán Pásztor şi loan Vă- 
tran au cucerit primele trei locuri. 
Elevii care s-au situat pe primele trei 
locuri vor participa: tîmplarii, la faza

Î>e zonă, care se va ţine la Codlea, iar 
ăcătuşii mecanici, la faza pe minister 

oare, în acest an, se va ţine la Iaşi.

„Cine ş t ie

Magazinul alimentar din Cristian a 
fost renovat şi dotat cu un mobilier 
modern, executat de unităţile CJ.J.C.C. 
din Răşinari. Organizat pe principiul 
autoservirii, magazinul a desfăcut către 
populaţie, numai în prima zi, mărfuri 
alimentare în valoare de aproape 10 000 
lei.

De la Departa
mentul Căilor 

Ferate
Potrivit datelor primite de la De

partamentul Căilor Ferate, în cursul 
zilei de vineri, circulaţia trenurilor 
de călători şi marfă a fost menţi
nută la un trafic diminuat, pe toate 
magistralele de oţel ale ţării. S-au 
menţinut anulate 29 de accelerate 
şi personale, îndeosebi cele care u- 
nesc Capitala cu oraşele Constanţa, 
Galaţi, _Titu, Braşov, Olteniţa, Su
ceava şi Timişoara — trasee unde 
nu au existat posibilităţi tehnice 
pentru atingerea frecvenţei din gra
fic.

Se lucrează intens în continuare 
pentru deblocarea liniilor secundare, 
de garare şi manevră din depouri, 
triaje şi staţii şi repunerea în func
ţiune a tuturor instalaţiilor de diri
jare a circulaţiei.

(Agerpres)

a I  •  u 64c iştig a
Comitetul judeţean U.T.C., Miliţia 

judeţului Sibiu şi filiala Sibiu a Auto
mobil Clubului Român organizează, 
miine, 18 martie, ora 8,30, în sala cine
matografului „Pacea“, un^ concurs „Cine 
ştie cîştigă“ cu tema „Stăpîni pe volan*. 
Aceasta este faza judeţeană a concursu
lui şi participă reprezentanţi ai uni
tăţilor de transport din judeţ.

I) nouă cofetărie

G
17 MARTIE

•  1819 — S-a născut Alecti Russo 
(m. 1859).

•  Franţa — 1956 — A murit Iréné 
Joliot-Curie, laureată a Premiului 
Nobel 1935 (n. 12 IX 1897).

•  1947 — A murit scriitorul fran
cez Jean R. Bloch (n. 1884).

Din amfiteatre pe itinerant turistice

Excursia ca Ionná 
de studio şi agrement

Un sector bine re
prezentat al activită
ţii depuse de cadrele 
didactice şi de stu
denţii de la facultă
ţile sibiene, în afara 
orelor de curs şi se
minar, îl constituie 
excursiile de studii. 
Categoric,. prin cu
noaşterea realităţilor 
de astăzi şi dintot- 
deauna din patria 
noastră, orizontul spi
ritual al tinerilor se 
lărgeşte, profilul lor 
moral se consoli
dează. S-a înţeles a- 
oest lucru la noile 
facultăţi de la des
chiderea lor, incit a- 
cum putem vorbi de 
o tradiţie a excursii
lor sibiene.

Vom remarca mai 
intii neastîmpărui în
curajator şi tînăr al 
lectorului Haralambie 
Chircă, de la istorie 
— fără a aminti tot 
ceea ce a realizat. 
El va conduce, în a- 
prilie-mai, din nou 
un grup de istorici 
pe un itinerariu cu 
multe şi felurite o- 
biective (Rtmnicu-VÎI- 
cea — Piteşti — 
Curtea de Argeş — 
Bran — Braşov — 
Sibiu), conchizînd că 
acest dascăl entuziast 
ştie deschide gus
tul viitorului specia
list pentru domeniul

său, după cum ştie 
să ofere un model 
de pasiune şi interes.

Dar repertoriul ex
cursiilor studenţeşti 
din anul universitar 
în curs de desfăşura
re este cu mult mai 
cuprinzător. La ves
titele monumente is
torice din Alba Iulia 
şi la cele din Sebeş 
i-a condus pe istorici 
asistentul Cornel Lun- 
gu; pe traseul Sibiu 
— Cluj — Tîrgu Mu
reş — Sibiu au pere
grinat studenţii de la 
ştiinţe economico-ad- 
ministrative cu asis
tentul lor. Ştefan 
Mârza; din nou la 
Cluj au mers filologii 
din anii I şi II, sub 
îndrumarea catedrei 
de engleză. Merită 
menţionată ultima ex
cursie, prin care sco
pul turistic a fost 
dublat de un schimb 
de experienţă cu co
legii filologi din ora
şul de pe Someş. 
Este cum nu se poa
te mai indicat pentru 
o facultate tînără să 
apeleze la cit mai 
dese schimburi de ex
perienţă cu instituţii 
de apreciabilă tra
diţie şi activitate.

Fireşte că dacă in
tr-un semestru, cu un 
număr relativ restrîns

de studenţi, cum este 
la noi, s-au făcut to
tuşi multe pe linie 
de turism, odată cu 
revenirea sezonului 
cald tinerii de la fa
cultăţile din Sibiu vor 
şti şi pe mai departe 
să folosească util 
timpul lor liber. Din
tre mai multe excur
sii preconizate, una, 
care va fi organizată 
în mai de grupa sindi
cală, în colaborare cu 
asociaţia studenţească, 
va facilita contactul 
cadrelor didactice şi 
al studenţilor cu un 
edificiu de cea mai 
mare importanţă pen
tru economia patriei: 
hidrocentrala de la 
Porţile de Fier. Dar, 
considerînd în conti
nuare necesare ex
cursiile de durată şi 
pe trasee lungi, o 
invitaţie Ia drumeţii 
in împrejurimile aşa 
de pitoreşti ale Si
biului, la sfirşit de 
fiecare săptămină, se 
impune. Satele din 
împrejurimile munici
piului poartă destule 
semne ale noului şi 
ale tradiţiei: cu fru
museţi etnografice te 
întîlneşti la tot pasul 
(Răşinari, Cristian, Si- 
biel, Avrig, Cîrţişoara 
etc.).

G. NISTOR

întreprinderea judeţeană \ 
a viei şi vinului Sibiu

angajează urgent:
V — fochist — pentru Miercurea Sibiului. \
I Se pot angaja şi pensionari, asigurîndu-se cazarea, f

i Filatura de bumbac „11 Iunie“ \
I I
j I

A N U N Ţ Ă : -
j deschiderea unui curs de ucenicie, forma C, speciali- « 
I tatea filator, cu durata de 2 ani, începînd cu data de | 
j 1 aprilie 1973.

înscrierile se fac la serviciul O.N.M., începînd cu î
I data de 25 martie 1973. ţ

Salarizarea conform H.C.M. 981/1967.
Informaţii suplimentare la serviciul O.N.M., tele- ;

I fon 111. j

A

întreprinderea 
de transporturi Sibiu

angajează de urgenţă:
— vopsitori auto
— vulcanizatori auto
— fochist
— lăcătuş întreţinere utilaje
— şoferi cu categoria D
— şoferi cu categoria B, cu vechime de 5 ani — 

pentru taximetre
— şoferi cu gradele B şi C cu o vechime de peste 

1 an în meseria de şofer, în vîrstă de 23 ani 
împliniţi, pentru a urma cursul cu durata de 
3 luni, ce se organizează la I.T.S., în vederea 
obţinerii permisului de conducere valabil pen
tru categoria D.

Informaţii suplimentare se pot obţine la biroul 
personal I.T.S., telefon 1 14 86.

3 8 8 8 3 3 8 8 3 3 8 8 8 3 3 3 8 3 8 3 3 3 3 3 3 3 8  ------------------------------------ --

Fabrica de ciorapi

21.00) | ARTA; Frumos, onest, emi
grat in Australia (orele 9,30; 11,45; 
14,00| 16,15: 18,30; 20,45): TINERETU
LUI: Baltagul (orele 10,00; 12.00; 14,30: 
16,30; 18.30; 20,30); 7 NOIEMBRIE: 
Intrarea liberi la ofiţerul stării civile 
(orele 10,00; 14,00; 16,00; 18,00 şi
20.00) .

MEDIAŞ: PROGRESUL: Zestrea (o- 
rele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 19,00;

GHEORGHE DUICA — Sibiu. -  
str. Crizantemelor 2. Mecanicii de lo
comotive cu aburi, care au lucrat în 
mod permanent şi efectiv numai pe 
un astfel de loc de muncă, se înca
drează în grupa a Il-a de muncă, la 
poziţia 30 din tabelul anexa 2 din De
cretul 292/959, în vigoare pînă la 18 
martie 1969. Pentru determinarea 
timpului cît aţi lucrat, este necesar să 
vă prezentaţi la serviciul de evidenţa 
personalului din unitatea respectivă şi 
să cereţi a vă înregistra în carnetul de 
muncă la capitolul „Spaţii rezervate“ 
perioadele ce dau dreptul la sporul de 
vechime de 3 luni pe fiecare an şi la 
reducerea corespunzătoare a limitei de 
vîrstă cerută de lege pentru pensionare.

S. RÄULEA — Sibiu. Din moment 
ce nu indicaţi funcţia îndeplinită, uni
tatea unde aţi lucrat etc., nu vă putem 
diagnostica cu precizie încadrarea în 
grupa a Il-a de muncă, decît să vă in
formăm că în tabela anexă II la De
cretul 292/959, la poziţiile 62—67, sínt 
menţionate funcţiile din sectorul poli
grafiei susceptibile ds a afecta organis
mul cu maladia de „saturnism“. Pentru 
determinarea drepturilor ce vă revin, 
este necesar să vă prezentaţi la unita
tea unde aţi lucrat, pentru îndeplini
rea formelor legale, cum s-a recoman
dat la consultaţia de mai sus.

IOAN POPOVICI — Agnita, str. 
Spitalului 17. în conformitate cu pre
vederile arţ. 9 din Decretul 153/954 cu 
modificările la zi, privind impozitarea 
salariilor şi veniturilor populaţiei, aveţi 
dreptul (soţul) la aplicarea reducerii 
de 30 la sută a impozitului pe salariu

21,15); TINERETULUI: Dă-i înainte 
cowboy (orele 10,00; 16,30; 18,30; 20,30).

CISNADIE: POPULAR: Vacanţă la 
Koma (orele 11,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: 20 900 de leghe 
sub mări (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 
20,00) .

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Cu mîiniie curate (orele 18,00 şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: 19 fete ş: un
marinar (orele 17,00 şi 20,00).

BAZNA-BAI: Trafic (orele 17,00 şi 
19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Silvia (orele 17,00 şi 19,00).

dacă aveţi 4 copii în întreţinerea fa
miliei, chiar dacă unul dintre ei este 
beneficiarul unei pensii alimentare. 
Această situaţie nu-1 exclude din nu
mărul de „peste 3 membri de familie 
în întreţinere", cum condiţionează le
gea.

GHEORGHE WEKER — Iacobeni 
— saţ Stejeriş. Vechimea în muncă din 
funcţia de paznic de noapte în anii 
1950—1953 nu poate fi dovedită decît 
cu act oficial eliberat de consiliul popu
lar, cu certificarea că în această pe
rioadă aţi fost „salariat“. Carnetul de 
membru de sindicat nu face dovada 
vechimii în muncă. Arhivele din anii 
respectivi nu pot fi „pierdute* numai 
că organele locale trebuie să „caute“ 
unde sínt predate prin reorganizările 
teritoriale ce au, intervenit pe parcursul 
anilor.

AUREL MIRCESCU — Sibiu, str. 
Prometeu 3. Gradaţia pierdută de pe 
o funcţie T.A., prin plecarea cu de
misie din unitate, nu o puteţi recîştiga 
la nivelul unui salariu echivalent prin 
încadrarea pe o funcţie de muncitor 
în producţie. Prin schimbarea funcţiei 
şi structurii din schema T.A. la o func
ţie în producţie, nu se aplică preve
derile la care vă referiţi (recîştigarea 
drepturilor după un an de Ia înca
drare). în noua funcţie va trebui să 
parcurgeţi duratele şi vechimile în ca
tegorii şi trepte, conform prevederilor 
din anexa X la H.C.M. 914/968.

GEORGE DAN 
consilier juridic

I „7 Noiembrie" Sibiu
■m
: recrutează, băieţi, absolvenţi ai şcolii generale, pentru
* a-i califica în meseria de :
■

• — ajutor maistru tricoter.
■

Informaţii, zilnic, la compartimentul personal-în- 
văţămînt.

TELEVIZIUNE

TIMPUL

la Orlat
De la I.J.C.O.O.P. sîntem informaţi 

că la Orlat s-a deschis, ieri, o nouă 
cofetărie. Dotată cu un mobilier mo
dern şi avînd o capacitate de 30 de 
locuri, noua unitate va realiza o des
facere pe măsura cerinţelor, mai ales 
la producţia proprie.

Centrul meteorologie Sibiu comuni
că: vreme Sn curs de ameliorare cu 
cerul schimbător. Izolat, va ninge 
slab. Vîntul va sufla din sectorul 
nord-estic. Temperaturile minime vor 
fi cuprinse intre minus 6 şi minus 2 
grade, iar cele maxime vor oscila 
între 3 şi 7 grade. Dimineaţa, ceaţă 
locală.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Poliţia mulţumeşte 

(orele 9,00; 11.30; 14,00; 16,15; 18,30; Cadru din filmul 19 FETE ŞI UN MAKINAK

9,00 — Curs de limba germană. Lec
ţia a 45-a. 9,30 — A fost odată ca 
niciodată. . .  Teatrul poveştilor. 10,00 
— Telex. 10,05 — Publicitate. 10,10 — 
Selecţiuni din emisiunea-concurs „Cîn- 
tare patriei*. 10,40 De vorbă cu gos
podinele. 11,00 — Selecţiuai din emi
siunea „Promenada duminicală“ (relua
re). 12,30 — Cărţi şi idei (reluare). 
13,00 — Telejurnal. 16,00 — Telex. 
16,05 — Cunoaşteţi legile? Emisiune 
de Marin Stanescu. 16,20 — Muzică 
populară. Cîntă Doiniţa Sabadiş (jude
ţul Sălaj). 16,30 — Emisiune în limba 
germană. 18,15 — Publicitate. 18,25 — 
Handbal - feminin: Universitatea Timi
şoara — Sport-Club Leipzig, meci 
retur în semifinalele „Cupei Campio
nilor Europeni“. în pauză — 1001 de 
seri. 19,30 — Telejurnal. Cincinalul 
înainte de termen — cauză a între
gului popor. 20,00 — Cîntecuî slptă- 
mînii. Un ţărm de linişte. 20,05 — 52 
Ic iniţiative în 52 de săptămîni. 20,20
— Telcenciclopedia. 21,00 — Film se
rial. Mannix. 21,50 — Bis l a . . .  aplau
ze. Selecţiuni din galele laureaţilor. 
Săptămîna Top 72. 22,30 — Telejur
nal. 22,40 — Săptămîna sportivă. 23,00
— Seară de romanţe.

T , A . I* . L . S i b i u
ANGAJEAZĂ :

— 1 inginer constructor sau arhitect pentru func
ţia de şef serviciu investiţii

— ospătari şi barmani.
Doritorii se vor adresa la compartimentul personal 
întreprinderii din Sibiu, Piaţa Unirii nr. 4.

A U T O M O B i L I Ş T I !
Nu uitaţi termenul pentru revizia tehnică anuală a 

autoturismelor D vs.!
Se execută, de personal specializat, la cooperativa 

„Tehnica Nouă“ — unitatea AUTOSERVICE — 
Sibiu, Şoseaua Alba Iulia nr. 41 a.

...........J.---

Uzina de piese auto Sibiu
ANGAJEAZĂ DE U RG EN ŢĂ :

— şefi depozite.
Condiţiile de încadrare conform Legii 12/1971.

Mica p u b lic ita te
VtND casă Sn Sălişte cu livezi, 

pomi, fineţe. Informaţii Braşov, tele
fon 11114.________________________

BĂRBAT, situaţie optimă, caut 
parteneră, înţeleaptă, fără copii, pen
tru  căsătorie. Căsuţa poştală 168, 
Sibiu.

BĂRBAT, 55 ani, doresc căsătorie, 
urgent, femeie 50 ani, sau menajeră. 
Adresaţi Mediaş, căsuţa poştală 24.

PIERDUT legitimaţie nr. 297, eli
berată de „Vitrometan“ Mediaş, pe 
numele Răvăşan loa«. O declar nulă.

PIERDUT ochelari, toc maron. 
Adresaţi, telefon 1 3714, recompensă.

PIERDUT legitimaţie nr. 1 474, eli
berată de „Vitrometan“ Mediaş, pe 
numele Ballaj Elisabeta. O declar nulă.

PIERDUT legitimaţie nr. 597/R 2, 
eliberată de fabrica „Sticla“ din Avrig, 
pe numele Lăzăroaie Ana. O declar 
nulă.

VÎND, convenabil, Fiat 1100 D, 
alb, in stare perfectă. Mediaş, str.
Avram Iancu 153.

VÎND casa familială, doresc garso
nieră sau apartament cu chirie. Te
lefon 1 10 93.

VÎND casă familială, liberă. Sibiu,
str. Primăverii 9, (cartier Lazaret).

Familia îndurerată anunţă încetarea 
din viaţă a scumpului lor soţ şi tată

GLIGOR EMANOIL
înmormîntarea va avea Ioc dumi

nică, 18 martie 1973, ora 13.

Familia mulţumeşte tuturor care 
au participat la comemorarea a 
40 zile a celui ce a fost

VATÄU IOAN

*
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Plenara Comitetului judeţean
Sibiu al P. C. R.

Pentru ridicarea pe trepte superioare 
a activităţii economice în agricultură
(Urmate din pag. !)

Programul de dezvoltare a agricul
turii judeţului nostru pentru perioada 
1973—1975 cuprinde sarcinile princi
pale în direcţia sporirii producţiilor 
vegetale şi animaliere, a creşterii ve
niturilor ţărănimii cooperatiste, a spo
ririi aportului acestei ramuri la reali
zările economice ale judeţului. Asigu
rarea creşterii producţiei agricole la 
sfîrşitul actualului cincinal cu 28—31 
la sută faţă de perioada 1966—1970 — 
conform prevederilor Rezoluţiei Con
gresului al X-lea al P.C.R. — este o- 
biectivul fundamental al activităţii eco
nomice a oamenilor muncii din agri
cultură.

In lumina sarcinilor trasate de Con
ferinţa Naţională a partidului, a hotă- 
rîfilor Plenarei C.C. al P.C.R. din fe- 
bruarie-martie a.c., prin profilarea pro
ducţiei şi specializarea unităţilor, prin 
gospodărirea fondului funciar, prin pu
nerea în valoare a puternicei baze teh- 
nico-materiale, dezideratul major al ac
tivităţii din agricultură poate fi atins. 
Aceste probleme au fost dezbătute de 
participanţii la discuţii, care au făcut 
şi unele propuneri valoroase pentru 
îmbunătăţirea activităţii în agricultură 
în următorii ani.

Gheorghe Dan, secretarul comitetu
lui de partid al C.A.P. Avrig: Pro
gramul este realist, sarcinile pot fi 
îndeplinite. Noi am obţinut producţii 
bune în vegetal în aceşti ani şi vrem 
să mergem pe aceeaşi linie. Pentru 
aceasta se cere ca mecanizarea să ne 
sprijine mai mult la erbicidare şi la re
coltarea furajelor. In privinţa folosi
rii fondului funciar, consider că ac
tivitatea la balastiera de lîngă satul 
Bradu trebuie reglementată, pentru 
că altfel afectăm cca 60 hectare te
renuri productive. In zootehnie, ne 
vom profila pe producerea de carne 
şi de lapte de vacă.

Ion Droc, preşedintele C.A.P. Re- 
tiş: Pornim de la principiul că baza 
furajeră este temelia producţiei ani
maliere. Avem 1 200 bovine, din care 
700 vaci şi juninci. în 1972 am rea
lizat o producţie marfă de lapte mai 
mare decît cea planificată. Nici în 
acest ah nu stăm” rău. Am hiat mă
suri pentru extinderea culturilor fu
rajere. Dispunem de 90 hectare pen
tru porumb siloz. 20 hectare pentru 
sfeclă furajeră, 200 hectare trifoi ş.a. 
Am făcut fertilizări intense. Dar a- 
vem unele greutăţi cu folosirea tere
nurilor, în sensul că ni s-au distrus 
culturi de către cei care fac lucrările 
de regularizare a Hîrtibaciuiui.

Ing. Gheorghe Leonte, directorul 
I.A.S. Dumbrăveni: Apreciez că pro
gramul este bine fundamentat, rea
list. în prim-plan stă dezvoltarea 
producţiei animaliere. Pentru asigu
rarea bazei furajere trebuie să mobi
lizăm toate resursele interne ale fer
melor. Este drept, am încheiat anul 
1972 cu rezultate nesatisfăcătoare. 
Am âvut lipsuri în privinţa organi
zării muncii, a folosirii fondului de 
timp. Va trebui ca pe viitor să ne 
bazăm mai mult pe forţele proprii, 
pe buna organizare a muncii, să asi
gurăm oamenilor condiţii mai bune 
de trai, de muncă, să extindem me
canizarea şi chimizarea. Totodată, este 
necesar să simplificăm evidenţa, pen
tru că acum şeful de fermă lucrează 
5 ore pe zi la întocmirea unor si
tuaţii.

Ion Presecan, preşedintele C.A.P. 
Loamneş: Consider că este bine să ne 
orientăm spre organizarea reproduc
ţiei şeptelului, nu spre cumpărări pen
tru creşterea efectivelor. Noi ne pre
ocupăm şi pentru a atrage în zooteh
nie gospodari buni. Acum de pildă, 
!a Mîndra, avem asemenea oameni. 
Aici şi producţia de lapte este mai 
bună. Dar cerem să fie sprijiniţi mai 
concret în producerea furajelor. 
Vrem să facem fertilizări pe păşune 
cu urină de la grajduri, dar secţia de 
mecanizare nu are în dotare o vidan- 
jeză. Apoi, de 2 ani noi nu mai a- 
vem inginer şef. Poate că şi aceasta 
explică unele nerealizări de la noi.

Ing. Erminiu Nicoară, directorul 
I.A.S. Agnita. In zona noastră tre
buie să producem carne şi lapte. Pen
tru aceasta avem nevoie de bază fu
rajeră. Să reducem suprafeţele de te
renuri destinate griului, să extindem 
culturile furajere, chiar şi ovăzul, care 
poate produce şi 3 000 kg boabe la 
hectar şi pentru care sínt terenuri 
propice în unele ferme: soluri reci, 
cu pH acid, cu expoziţie nordică. O 
altă problemă de care nu ne-am o- 
cupat în suficientă măsură este va
lorificarea pajiştilor naturale. Nu am 
tratat ştiinţific această problemă. Nu
mai fertilizările nu rezolvă creşterea 
producţiei de masă verde. Trebuie fă
cute aici amendări masive cu calcar, 
reînsămînţări. $i în privinţa orien
tării investiţiilor nu am avut totdea
una spirit gospodăresc: am făcut 
grajduri — chiar prea costisitoare — 
dar alte probleme privind baza fu
rajeră, organizarea, reproducţia, se
lecţia le-am neglijat. In viitor în a- 
ceste direcţii trebuie să acţionăm.

Ing. D. Lăţea, directorul I.J.P.V.L.F.: 
Vom organiza mai bine în aceşti ani 
producţia de legume. Am înfiinţat 
trei ferme legumicole proprii şi dis
punem de toate condiţiile pentru a 
îndeplini sarcinile ce ne revin. O altă 
problemă este valorificarea superioară 
a producţiei obţinute. Va trebui să 
îmbunătăţim activitatea de preluare 
şi sortare a legumelor, fructelor. De 
asemenea, trebuie să acordăm mai 
multă atenţie organizării producţiei 
în pomicultură şi viticultură.

Ing. Hie Cătoiu, directorul Trustu
lui judeţean al S.M.A.: Au fost ridicate 
multe probleme privind activitatea me
canizatorilor şi cred că este normal ca 
In actuala etapă de dezvoltare a agri
culturii rolul mecanizării să crească. 
îs  acest an vom organiza 175 formaţii 
de mecanizatori car« vor lucra la acord 
global. Vom loot* oomptet mecasizatş

vom erbicida 5 000 hectare porumb 
pentru boabe 3 000 hectare poruitib 
pentru siloz, toată suprafaţa de ce
reale păioase. De asemenea, vom asi
gura mecanizarea a 60—80 la sută din 
lucrările la celelalte culturi. Consider 
că prin efectuarea lucrărilor de orga
nizare a teritoriului, prin zonarea pro
ducţiei, aplicarea ştiinţifică a chimi
zării, organizarea în judeţ a reparării 
autocamioanelor proprietate a coopera- 
tivelor agricole, folosirea mai bună a 
maşinilor existente, policalificarea me
canizatorilor şi prin îmbunătăţirea ac
tivităţii economice să ne achităm mai 
bine de sarcini în perioada 1973—1975.

Aurel Muţiu, primarul comunei Lu- 
doş: Dispunem de condiţii optime pen
tru a spori contribuţia noastră la rea
lizarea fondului de stat de produse 
agro-alimentare. Am dori să fim spriji
niţi pentru efectuarea unor lucrări de 
combatere a eroziunii solului, de re
gularizare a unor cursuri de apă, pen
tru ca pămîntul să fie mai bine folosit. 
Cerem să vină o comisie de la Di
recţia generală judeţeană a agriculturii, 
să studieze la faţa locului aceste feno
mene, să întocmească proiecte şi să 
executăm lucrările. Noi am făcut o 
pepinieră de salcîmi. în acest an vom 
planta 0,50 hectare terenuri erodate 
cu aceşti puieţi, dar consider că aceasta 
nu este suficient pentru stăvilirea pro
cesului de eroziune. Pentru creşterea 
producţiilor animaliere dispunem de 
condiţii optime. Sarcina de 450 tăuraşi 
îngrăşaţi livraţi de la C.A.P. Ludoş 
este realizabilă. Vom spori şi contri
buţia gospodăriilor populaţiei, pentru 
a îndeplini sarcinile trasate de Confe
rinţa judeţeană de partid.

Ing. Mihail Tiller, director general 
al Direcţiei generale judeţene a agri
culturii: Programul are o fundamen
tare realistă, ştiinţifică. Pentru îndepli
nirea integrală a acestor obiective Di
recţiei generale judeţene a agriculturii 
îi revin sarcini importante. Avem u- 
nele lipsuri în conducerea agriculturii 
judeţului. Vom lua măsuri pentru ca 
în viitor să ne îmbunătăţim activitatea. 
Vom efectua o reaşezare a indicatori
lor de plan în C.A.P., în raport cu 
noile sarcini, pentru a se asigura obţi
nerea furajelor necesare realizării pro
ducţiilor animaliere planificate. Vom 
acorda atenţie deosebită culturilor fu
rajere, pajiştilor naturale, unde trebuie 
să facem fertilizări masive şi alte lu
crări de îmbunătăţire a exploatării te
renurilor. Se va asigura recoltarea me
canizată a tuturor furajelor, vom evita 
pagubele de orice fel în obţinerea nu
treţurilor. Vom orienta această acţiune 
spre producerea suculentelor, a plan
telor pentru siloz. Va trebui să ajun
gem, intr-un viitor apropiat, la asigu
rarea a 10—12 tone suculente pentru 
fiecare vacă în lactaţie în perioada sta- 
bulaţiei.

In legătură cu activitatea mecaniza
torilor, vom lua măsuri pentru orga
nizarea formaţiilor care să lucreze în 
acord global, să întărim spiritul de dis
ciplină şi de responsabilitate în cadrul 
secţiilor.

In I.A.S.-uri sínt condiţii pentru în
lăturarea lipsurilor. Trebuie numai să 
se renunţe la un stil învechit de muncă, 
să se gîndească în spirit economic, mai 
realist, mai ştiinţific la nevoile pro
ducţiei actuale. In legătură cu aceasta 
consider că trebuie să analizăm compe
tenţa celor care conduc destinele agri
culturii în judeţ, pentru că nu putem 
admite ca »tradiţia“, aşa zisa »expe
rienţă“ să împiedice aplicarea ştiinţei 
în agricultură.

In încheierea dezbaterilor, tovarăşul 
Richard Winter, prim-secretar al Co
mitetului judeţean de partid, a apreciat 
propunerile participanţilor la dezbateri 
ca utile şi menite să îmbunătăţească 
programul de dezvoltare a agriculturii. 
Vorbitorul a arătat că în agricultura 
judeţului nostru, în primii 2 ani ai 
actualului cincinal, s-au obţinut suc
cese remarcabile în sectorul vegetal, 
în privinţa sporirii producţiilor de car
tofi, porumb pentru boabe, grîu şi 
alte culturi. In producţia animalieră 
însă mai există o serie de deficienţe, 
mai ales în privinţa asigurării bazei 
furajere, a sporirii efectivelor prin 
prăsilă proprie, ceea ce a avut drept 
consecinţă nerealizarea sarcinilor la ni
velul programului de dezvoltare a zoo
tehniei judeţului.

Primul-secretar al Comitetului jude
ţean de partid a menţionat că acum 
avem un program unitar de dezvoltare 
a tît pentru agricultura socialistă — de 
stat şi cooperatistă — cît şi pentru 
sectorul gospodăriilor populaţiei din 
mediul rural. îndeplinirea acestor sar
cini complexe impune aplicarea unor 
măsuri concrete. Trebuie să pornim de 
b  •  pkaifieara realistă, pn-ţiikă, ba

zată pe cunoaşterea temeinică a reali
tăţii, să organizăm cît mai bine munca 
şi producţia agricolă. In primul rînd, 
trebuie să asigurăm baza materială pen
tru obţinerea producţiilor planificate 
a tît în ceea ce priveşte sectorul vege
tal cit şi în sectorul creşterii animale
lor. în prim plan stau, bineînţeles, pro
blemele de profilare a producţiei şi de 
specializare a unităţilor agricole. Din 
acest punct de vedere, folosirea mai 
bună a fondului funciar, valorificarea 
superioară a potenţialului productiv al 
pămîntului este o sarcină importantă 
Terenurile arabile şi fondul de pajişti 
naturale — care ocupă 54 la sută din 
terenurile agricole ale judeţului — tre
buie să fie folosite cu maximum de 
randament. Se impune ca terenurile 
slab productive să fie împădurite, iar 
terenurile mecanizabile să fie redate 
producţiei agricole intensive. Dezvol
tarea zootehniei trebuie să aibă la 
bază, asigurarea la nivelul producţiilor 
planificate a cantităţilor de furaje ne
cesare atit pentru efectivele unităţilor 
agricole socialiste cît şi pentru secto
rul gospodăriilor populaţiei din mediul 
rural. De asemenea, să se pună la punct 
organizarea ştiinţifică a reproducţiei şi 
selecţiei animalelor, orientarea investi
ţiilor către obiectivele de primă nece
sitate.

In continuare, vorbitorul s-a referit 
la sarcinile ce revin mecanizatorilor 
din programul aprobat de plenară. 
Conducerea Trustului judeţean al 
S.M.A. trebuie, să acţioneze în direcţia 
integrării nemijlocite a mecanizatorilor 
în realizarea producţiei agricole, să or
ganizeze formaţii de lucru care să 
preia, pe bază de contract, suprafeţe 
de terenuri pe care trebuie să ie cul
tive, de la arat şi pînă la recoltat, 
pentru a obţine producţii cît mai mari 
cu maximum de eficienţă.

Dacă fondul de retribuire a muncii 
cooperatorilor a crescut considerabil 
în aceşti 2 ani ai actualului cincinal 
faţă de perioada 1966—1970, va tre
bui, ca cel puţin în acelaşi ritm, să 
crească şi producţia agricolă.

In continuare, primul-secretar al 
Comitetului judeţean de partid a 
subliniat că, programul de dezvoltare 
a agriculturii, poate şi trebuie să fie 
îndeplinit. Prin mobilizarea tuturor 
forţelor, sub conducerea organizaţiilor 
de partid, prin îmbunătăţirea stilu
lui de muncă al organelor agricole 
judeţene, al conducerilor unităţilor, al 
specialiştilor pot fi îndeplinite anga
jamentele asumate pentru transpune
rea în viaţă a politicii agrare a 
partidului nostru, spre cîştigul între
gii societăţi.

In încheierea lucrărilor, plenara a 
aprobat în unanimitate documentele 
prezentate.

De asemenea, plenara a aprobat în 
unanimitate componenţa Consiliului 
judeţean de control muncitoresc a ac
tivităţii economice şi sociale.

Plenara a hotărît scoaterea tovară
şului loan Popa din rîndurile mem
brilor supleanţi ai Comitetului jude
ţean de partid, pentru încălcarea nor
melor eticii şi echităţii socialiste.

De asemenea, plenara a hotărît tre
cerea tovarăşului Boleslaw Miiller, di
rector al Ü.M.M.N. Copşa Mică, din 
rîndurile membrilor supleanţi în rîn
durile membrilor Comitetului jude
ţean de partid.

Solemnitatea
distincţii

înmînârii unor înalte 
ale R. S. România

(Urmare din paq. !)

ştiinţifice în general şi, mai ales, în 
economie, pentru efectuarea unui larg 
schimb de idei, de păreri, de opinii. 
Ne vom strădui din toate puterile, 
cu toată seriozitatea şi cu to t spiri
tul de răspundere să realizăm cît mai 
rapid şi cît mai bine sarcinile pe care 
partidul le pune în faţa presei co
muniste, publicisticii şi cercetării ştiin
ţifice în domeniul economic. Consi
derăm că avem toate condiţiile favo
rabile pentru a ne duce la bun sfîrşit 
această sarcină.

Lucrările dumneavoastră, tovarăşe 
secretar general, au fost, sínt şi vor 
fi studiate de noi ca un preţios izvor 
de idei generatoare de teorie. Ele sínt 
lucrări ale unui eminent conducător 
de stat şi de partid şi, în acelaşi timp, 
ale unui eminent economist. Ne stră
duim să ne apropiem de modelul pe 
care dumneavoastră îl reprezentaţi 
prin curajul, prin profunzimea, prin 
caracterul ştiinţific şi realist de abor

dare şi soluţionare a problemelor ac
tuale şi de perspectivă care se pun 
în faţa economiei noastre naţionale.

Vă asigurăm că vom depune toate 
eforturile să ne achităm de sarcinile 
care ne revin.

în  numele colectivelor redacţionale 
ale revistelor „Femeia“ şi „Săteanca*, 
a vorbit apoi tovarăşa Maria Ciocan. 
Vă exprimăm întreaga noastră 
recunoştinţă şi cele mai calde 
mulţumiri pentru înaltele decoraţii care 
au fost acordate revistelor noastre cu 
prilejul împlinirii a 25 de ani de la 
apariţie. Acest moment sărbătoresc ne 
face să reflectăm mai mult la rolul pe 
care trebuie să-l aibă în viitor publica
ţiile noastre, ne îndeamnă să depunem 
eforturi sporite pentru ca ele să fie 
mai profund ancorate în problemele 
majore ale societăţii noastre, în reali
tăţile economice şi social-politice ale 
ţării, să dovedească mai multă fermi
tate in investigarea şi promovarea nou
lui, să sporească forţa de mobilizare a

maselor de femei Ia înfăptuirea pro
gramului minunat al Congresului X al 
partidului şi a hotărîrilor Conferinţei 
Naţionale a partidului privind făurirea 
societăţii socialiste multilateral dezvol
tate în patria noastră. Ne angajăm în 
faţa dumneavoastră, a partidului, ne 
angajăm în faţa cititoarelor să dăm 
cuvîntului nostru scris o mai mare pu
tere de convingere pentru a îndemna 
femeile să muncească mai activ, să 
muncească în chip comunist, să adauge 
priceperea şi hărnicia lor la faptele de 
muncă, la activitatea creatoare, la hotă- 
rîrea întregului nostru popor de a în
făptui planul cincinal înainte de ter
men.

A vorbit apoi tovarăşa Magdolna 
Fabian, din partea revistei „Dolgozo 
Nö“. Vă rugăm să ne îngăduiţi să folo
sim acest prilej pentru a exprima, încă 
o dată, satisfacţia femeilor de naţiona
litate maghiară pentru politica înţe
leaptă a Partidului Comunist Român, 
de rezolvare a problemei naţionale în 
ţara noastră.

Colectivul redacţional, colaborarea* 
rele şi corespondentele revistei se anga
jează că şi de acum înainte vor milita 
pentru creşterea aportului femeilor de 
naţionalitate maghiară de la oraşe şi 
sate, alături de surorile lor românce, 
de naţionalitate germană şi de alte na
ţionalităţi, împreună cu întregul nostru 
popor, la îndeplinirea cu succes a sar
cinilor trasate de Congresul al X-lea al 
P.C.R. şi de Conferinţa Naţională a 
partidului.

Iubite tovarăşe secretar general, vă 
mulţumim pentru înalta distincţie acor
dată şi vă încredinţăm că şi de acum 
înainte vom sluji cu toată energia 
noastră cauza Partidului Comunist Ro
mân — înflorirea României socialiste.

Tovarăşul  ̂ NICOLAE CEAUŞESCU 
a felicitat călduros colectivele publica
ţiilor decorate.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, ceilalţi 
conducători de partid şi de stat s-au 
întreţinut apoi, într-o atmosferă caldă, 
tovărăşească, cu cei prezenţi.

Să producem 
mai mult 
si mai bine

(Otmare din paq. II

neralizate. S-a încetăţenit aici practica 
dezbaterii consecvente a tuturor cazu
rilor (notabil este faptul că nu se ţine 
seama, cum se întîmplă în alte părţi, 
de o aşanumită ierarhizare) de indis
ciplină, dezbateri la care participă bi
rourile U.T.C. şi maiştrii de schimb. 
In plus, în biroul organizaţiei U.T.C., 
săptămînal, se analizează, după orele 
de program — absenţele, rămînerile în 
urmă, rebuturile şi orice alte fenomene 
care grevează asupra bunului mers al 
producţiei şi al întrecerii.

La acestea se adaugă, cum e normal, 
contribuţia dezbaterilor din adunările 
generale, a gazetelor satirice şi brigăzi
lor de agitaţie.

„Nu vrem să ne facem de ruşine în 
această frumoasă întrecere — ne spu
nea Eugenia Juteu, muncitoare frun
taşă la secţia mănuşi. Organizaţia noas
tră vrea să-şi păstreze steagul de frun
taşă pe secţie (schimbul I). Vom orga
niza şi anul acesta concursul „Mîini 
măiestre“, iar pentru a ne perfecţiona 
calificarea, fiecare utecist va participa 
la cursurile de policalificare, care se or
ganizează la locul de muncă. N-am 
reuşit să-i facem pe toţi tinerii pasio
naţi cititori ai cărţilor tehnice, dar 
concursurile pe «are -le iniţiem, întîl- 
nirile cu muncitori fruntaşi în pro
ducţie („Calitatea produselor noastre — 
cartea de vizită a fiecărui tînăr“ ; 
„Produsele fabricii noastre peste ho
tare“) îmbină armonios pregătirea teo
retică cu practica producţiei. Avem 
multe exemple de dăruire şi devota
ment în muncă (Rozalia Lucaci, Euge
nia Torna, Eugenia Duţă, Maria Lo- 
motă), dar în atenţia organizaţiei noas
tre stă întregul colectiv de tinere".

„Am făcut şi în acest sens cîţiva 
paşi — ne spune Maria Micu, secre
tara organizaţiei Ü.T.C. _ pe fabrică — 
dar va trebui să muncim mai mult 
pentru a atrage pe jo ţ i  tinejii la 
viaţa de organizaţie, să conlucrăm in 
acest sens mai eficient cu ceilalţi fac
tori educativi din fabrică şi din oraş. 
Atenţia noastră este îndreptată şi spre 
cei 70 de ucenici de la locul de mun
că, care treptat vor deveni ajutoa
rele noastre de nădejde“. „Pe^ lîngă 
explicaţii teoretice noi organizăm în 
faţa maşinilor, întîlniri cu ucenicii, 
vizite la domiciliul lor, trimitem pă
rinţilor scrisori din partea organiza
ţiei“ — completează Irina Kromber- 
ger, muncitoare la secţia ciorapi şi 
locţiitoare a secretarei U.T.C.

Iată cîteva din ideile avansate. Im
portant este — aşa cum remarca şi 
directorul fabricii — că rezultatele 
obţinute în primele două luni ale 
anului 1973 ne îndreptăţesc să afir
măm că dăruirea totală, înţelegerea de 
care dă dovadă tineretul de aici, vor 
aduce cu siguranţă satisfacţii.

obiective
importante ale muncii de partid din şcoli

Comisia de propagandă, învăţămînt 
şi cultură de pe lîngă Comitetul mu
nicipal de partid Sibiu a initiat 
recent o amplă acţiune de cunoaş
tere a preocupărilor organizaţiilor 
de partid şi ale conducerilor liceelor

de partid cît şi a conducerii şcolii 
să acţioneze pentru stimularea stu
diului şi documentării psihopedago
g i e  a diriguiţilor, în marea lor ma
joritate cadre tinere, care în acti
vitatea educativă nu reuşesc să se _ __

de specialitate, a unor şcoli profé- ridice la nivelul cerinţelor actuale, , de cunoaştere exaotă a  tuturor pro-
sionale, pentru pregătirea viitoarelor datorită, in primul rînd, spiritului blemelor analizate.

de

şcolii să participe şi unu sau doi 
membri din biroul organizaţiei de 
partid. De asemenea, la şedinţele 
de birou ia parte unul dintre direc
tori, existînd astfel o posibilitate de 
informare reciprocă permanentă şi

cadre, avînd în obiectiv şi modul 
cum se exercită controlul din partea 
organizaţiilor de partid la nivelul 
şcolii, pentru înfăptuirea politicii 
partidului nostru de instruire şi edu
care a tinerei generaţii.

Semnificativ este faptul că tn mod 
frecvent sínt supuse spre analiză 
In adunările generale ale comuniş
tilor problemele cele mai semnifica
tive ale procesului de învăţămînt. 
Spre exemplu, în luna februarie a.c., 
în adunarea generală a organizaţiei 
de partid de la Liceul industrial a- 
limentar Sibiu s-a analizat activita
tea de instruire practică, a tit a e- 
levilor liceului cît şi a elevilor şi 
ucenicilor din şcoala profesională. 
S-au evidenţiat şi formulat ca sar
cini pentru colectivul de conducere 
a şcolii: amenajarea atelierelor-şcoa- 
lă, definitivarea acţiunii de contrac
tare cu beneficiarii a lucrărilor ce 
se vor executa în atelier de către 
elevi în timpul orelor de instruire 
practică. De asemenea, s-a reliefat 
faptul că se impune o aproviziona
re mai bună cu materiale şi materii 
prime. Altă măsură stabilită se re
feră la necesitatea folosirii cit mai 
raţionale a timpului de lucru în 
atelierele-şcoală, redueîndu-se la mi
nimum instructajele teoretice, chiar 
prea detaliate la unii maiştri-instruc- 
tori, punîndu-se accent pe activita
tea de execuţie practică, sub contro
lul şi îndrumarea maistrului.

Considerăm însă necesar că, la a- 
cest liceu, organizaţia de partid şi 
conducerea şcolii să ia în studiu şi 
unele probleme legate de raportul 
dintre instruirea practică, instruirea 
de specialitate şi de cultură generală 
în liceu, deoarece planul de învăţă- 
mlnt e susceptibil de reale Îmbu
nătăţiri, iar numărul orelor de prac
tică este mult prea mic în raport 
cu perioada de şcolarizare de cinci 
ani.

Organizaţia de partid de la Şcoala 
profesională de pe lîngă U.P.A. Si
biu a desprins, din recenta acţiune 
de Îndrumare şi control a Inspecto
ratului şcolar judeţean, sarcina de 
a realiza ea însăşi o activitate mai 
susţinută de îndrumare şi control 
asupra întregii munci educative din 
şcoală. Aici s-a desfăşurat de cu- 
rînd şedinţa comisiei metodice a 
diriginţilor. Aşa cum a rezultat din 
discuţii este de datoria organizaţiei

improvizaţie, de tratare super
ficială a muncii educative.

Tot în această organizaţie, prezen
ţa comuniştilor la adunările genera
le lasă de dorit. încă se mai con
fundă adunarea generală cu o 
şedinţă oarecare. Referindu-ne la 
aceste aspecte negative nu vrem 
să anulăm meritele colectivului de 
conducere şi ale cadrelor didactice 
din această şcoală. Sínt încă greu
tăţi, inerente începutului deşi în 
direcţia organizării muncii din şcoa
lă, a creării condiţiilor pentru buna 
funcţionare a  cursurilor, a activită
ţilor practice şi educative cu elevii, 
există un real progres faţă de anii 
trecuţi. Este adevărat că sub impe
riul cerinţelor de cadre pentru 
U.P.A.S, şcoala este supraaglomera
tă, fapt ce va fi soluţionat în per
spectivă, dar planurile de organi
zare a cabinetelor şi laboratoarelor 
trebuie să fie realizate. în această 
direcţie, organizaţia de partid va 
trebui să acţioneze cu mai multă 
fermitate.

La Liceul „Gheorghe Lazăr* din 
Sibiu, atît biroul organizaţiei de par
tid cît şi conducerea liceului au în
treprins acţiuni constante pentru 
traducerea în viaţă a sarcinilor 
trasate de Conferinţa Naţională din 
iulie 1972. Sub raport organi
zatoric, în şcoală s-a încetă
ţenit sistemul, ca la şedinţele de 
lucru săptămînale ale conducerii

în al doilea rînd, se evidenţiază 
o înţelegere superioară a sarcinilor 
comune conducerii liceului, cadrelor 
didactice, organizaţiei de partid, 
astfel că măsurile sau hotărîrile a- 
dunării generale sau ale consiliului 
profesoral sínt pregătite cu minu
ţiozitate de colective in care pre
ponderentă este prezenţa comunişti
lor, a cadrelor cu munci de răspun
dere.

A devenit o activitate curentă 
analizarea modului cum directorii, 
membrii biroului organizaţiei de par
tid, diriginţii sau alte cadre didac
tice se achită de sarcinile primite, 
pe linie didactică, educativă sau 
politică. Totuşi aşa cum arăta pro
fesorul Ion Candrea, secretarul or
ganizaţiei de partid din liceu, „şi la 
noi se mai întîmplă ca unii să uite, 
să neglijeze îndeplinirea unor sar
cini".

Vorbitorul evidenţia faptul că 
munca de îndrumare şi control a 
activităţii din şcoală se desfăşoară 
în bune condiţii dacă există o pla
nificare bună a muncii şi o pro
gramare de perspectivă, pe o peri
oadă mai lungă a acţiunilor de par
tid, fapt ce evită improvizaţia. Apre
ciem ca semnificativă această con
statare a unei realităţi ce ţine de 
stilul şi metodele de muncă, la ca
re credem că pot reflecta şi alte or
ganizaţii de partid din şcoli.

Prof. DUMITRU GANDILA

Activităţi la zi în unifă{ile

Oamenii muncii din agricultura ju
deţului nostru desfăşoară în aceste 
zile o intensă activitate pentru rea
lizarea exemplară a sarcinilor pe 1973.

U  C.A.P. Şeica Mare. Ingrăşătoria 
de tineret taurin livrează anual la 
fondul central de stat importante can
tităţi de carne, membrii cooperatori 
realizînd pe această cale venituri în
semnate. In prezent, îngrăşătoria este 
populată cu un număr de 658 viţei, 
care urmează să fie livraţi la o greu
tate medie de 340 kg. Cooperatorii 
ce lucrează în acest sector au adop
tat sistemul de lucru în acord global, 
angajîndu-se să realizeze un spor zil
nic de creştere în greutate de 900 
grame. Prin rezultatele pe care le-a 
obţinut şi în anul trecut Ana Dră- 
guşin, Virgina Stoia, loan David şi 
alţii au realizat în medie un venit 
lunar de 1 400 lei. In urma măsurilor 
luate de conducerea unităţii privind 
asigurarea furajelor necesare, activita
tea pe anul în curs a demarat în 
condiţiuni bune. La sfîrşitul lunii 
martie va fi livrat primul lot de 20 
viţei la o greutate medie de 340 kg.

Hf C.A.P. Apoldu de Sus. Ţăranii 
cooperatori care îşi desfăşoară acti
vitatea în zootehnie acordă o atenţie 
sporită îngrijirii şi furajării corespun
zătoare a efectivelor de animale. Res
pectarea tehnologiilor de lucru stabi
lite s-a concretizat în obţinerea unor 
producţii bune de carne şi lapte. Ast
fel, îngrijitorii-mulgători Martin 
Kepp, Cruciţa Ţoţoi, loan Wand- 
Schneider şi Getz David au realizat, 
fiecare, în primele două luni ale anu
lui U  jur da î  000 I lapte de la lo-

agricole
turtle de vaci pe care le au în pri
mire. în perioada amintită au fost 
livrate la fondul de stat 410 hl lapte, 
2,5 tone carne de taurine şi 1,2 tone 
carne de porc.

Q  C.A.P. Cisnădioara. Ca răspuns 
la chemarea cooperatorilor din Apol
du de Sus, ţăranii cooperatori din 
Cisnădioara s-au angajat să realizeze 
în acest an în sectorul activităţilor 
industriale şi prestări servicii un ve
nit suplimentar de 100 000 lei. Pen
tru materializarea angajamentului a- 
sumat, conducerea unităţii a luat mă
suri privind aprovizionarea ritmică 
a sectorului şi organizarea judicioasă 
a procesului de producţie. Rezultatele 
din primele două luni ale anului con
firmă eficienţa acţiunilor întreprinse. 
Veniturile realizate se cifrează la 
125 000 Iei. In luna martie aceste ve
nituri vor atinge cca 90 000 lei fiind 
deja livrate beneficiarilor 6 000 mă
turi din nuiele, 100 coşuri din nuiele, 
200 mături din sorg şi alte produse. 
Urmează ca într-un viitor apropiat 
să fie amenajat un atelier pentru con
fecţionat lădiţe, de unde se va rea
liza un venit suplimentar de 200 000 
Iei.

H  I.A.S. Axente Sever. Conduce
rea unităţii a întreprins ample ac ţi
uni pentru pregătirea în condiţii op
time a producţiei din acest an. După 
ce s-au încheiat reparaţiile la maşi
nile şi utilajele agricole, tractoarele şi 
remorcile au fost intens folosite ia 
transportul îngrăşămintelor naturale, 
administrarea îngrăşămintelor chimice 
o «acutarea arăturilor. Ca crm&r«,

în livezile de pomi, în viticultură^ şi 
pe terenurile ce urmează să fie în- 
sămînţate s-au asigurat 12 300 tone 
îngrăşăminte organice. De asemenea, 
po o suprafaţă de 1500 ha au fost 
aplicate 410 tone îngrăşăminte chi
mice.

Totodată s-au luat măsuri pentru 
a se asigura un material semincer de 
înaltă valoare biologică. Unitatea dis
pune la ora actuală de 13 tone să- 
mînţă de porumb pentru producţia 
de boabe şi siloz, 6 tone mazăre, 4 
tone ovăz, 1 000 kg sămînţă de tri
foi şi 600 kg sămînţă de^ sfeclă fu
rajeră. A fost condiţionată o canti
tate de 5 tone sămînţă de ovăz _ şi 
s-au trimis probe la Laboratorul ju
deţean pentru controlul seminţelor,

■  S.M.A. Roşia, Mecanizatorii ce 
deservesc cooperativa agricolă din 
Roşia au încheiat reparaţiile la toate 
maşinile şi utilajele agricole ce vor 
fi folosite în campania de primăvară, 
în prezent se execută reparaţii la 
combinele, presele de balotat, cosito- 
rile mecanice — utilaje ce vor ac
ţiona la strînsul recoltei. Paralel cu 
aceste lucrări mecanizatorii desfăşoară 
o intensă activitate de pregătire a 
producţiei viitoare. Numeroşi tracto
rişti iau parte la executarea arături
lor, această lucrare fiind efectuată 
pînă în prezent pe 63 ha. De aseme
nea, s-au transportat în cîmp canti
tăţi importante de îngrăşăminte natu
rale şi au fost aplicate îngrăşăminte 
chimice pe 360 ha. Veniturile reali
zate de colectivul acestei secţii în 
primele 2 Juni aie anului se cifrează 
la 1x8 mii lei.

Mariana Streja şi Gerlinde Zinn, din clasa a IX-a a Şcolii generale din , 
Tirnava, se numără printre eleveie sîrguincioase la orele de practică in 1 

atelierul de ţesut covoare din cadrul şcolii

Preocupările textiliştilor 
cisnădieni converg spre modernizarea 
şi dezvoltarea secţiilor de producţie

Acest an, al treilea din actualul 
cincinal, a înscris pe agenda de lucru 
a colectivului de muncă al Uzinelor 
textile din Cisnădie un volum de lu
crări de investiţii de două ori mai 
mare faţă de cel aferent anului tre
cut. In dorinţa de a-şi realiza la 
timp şi în bune condiţii sarcinile, 
textiliştii şi-au luat toate măsurile 
necesare, trecînd la materializarea 
lor. Iată, pe scurt, despre ce este 
vorba:

•  Lucrarea Dezvoltarea secţiei co
voare, deşi este prevăzută a începe 
doar la 1 aprilie, este pregătită de 
mult, astfel îneît demarajul să fie 
bun. In această idee documentaţia 
de execuţie este asigurată pentru în
tregul an şi pentru 1974, utilajele 
care urmează a se aduce sínt în  to
talitate contractate etc. Montarea, în 
prima etapă, a trei războaie dublu 
pluş în spaţiile existente — lucru ce 
va permite o mai bună utilizare a 
spaţiilor de p r o d u c t  — va determi
na o creştere a capacităţii de produc
ţie, în trimestrţil I al acestui an, de 
150 mii m p, urmînd ca pînă la 30 
Iunie anul viitor ea să fie de 415 
mii m p covoare pluşate.

•  Pentru alte două lucrări — dez
voltarea centrului de destrămat zdren
ţe şi dezvoltarea ţesătoriei şi regrupa, 
rea finisajului — s-au luat, de aseme
nea, din timp, măsuri care să con
tribuie la realizarea lor în bune con
diţii. Prima, prevăzînd un spor de 
capacitate de 3,5 mii tone/an de
şeuri prelucrate, va permite valori
ficarea mai complexă şi totală a 

'deşeurilor rezultate din procesul de 
fabricaţie, contribuind astfel la spo
rirea bazei de materii prime şi ma
teriale a uzinei. Ar mai fi de men
ţionat că utilajele necesare acestei 
dezvoltări au fost contractate, asigu- 
rîndu-se totodată şi necesarul de ma
teriale pentru realizarea în termen 
a investiţiei.

•  Continua satisfacere a nevoilor 
salariaţilor, stabilitatea şi perfecţio
narea forţei de muncă în uzină sínt 
preocupări legate direct de construi
rea a încă două cămine pentru nefa. 
milişti, în oraşul Cisnădie.

Sume corespunzătoare au fost alo
cate, tot în acest an, pentru moder
nizarea şi completarea a două sorti
mente de cardă dublă, care se vor 
monta la Gura Rîului in vederea 
realizării unei noi filaturi, aparţină
toare Uzinelor textile din Cisnădie.

i
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N O U L  C O D  A L  M UNCII
Proteeţia mimeii şi asigurările sociale (VII)

Noul Cod al muncii — care a 
intrat în vigoare la 1 martie 1973 
— cuprinde un capitol special con
sacrat problemelor de principiu 
privind protecţia muncii şi asigu
rările sociale de stat.

Continua îmbunătăţire a condi
ţiilor de muncă, grija pentru apă
rarea vieţii şi sănătăţii oamenilor 
muncii în procesul de producţie, 
pentru prevenirea accidentelor de 
muncă şi îmbolnăvirilor profesio
nale, constituie o preocupare per
manentă a statului, „o obligaţie 
de prim ordin a tuturor ministe
relor şi celorlalte organe centrale, 
a unităţilor economice şi institu
ţiilor“. In art. .140 din cod se pre
vede că protecţia muncii face „par
te integrantă a procesului de pro
ducţie“ şi se va asigura încă din 
faza de proiectare a obiectivelor 
şi de realizare a investiţiilor, la 
amplasarea şi exploatarea acestora, 
precum şi la introducerea de noi 
procese tehnologice, corespunzător 
nivelului ştiinţei şi tehnicii mo
deme. Se prevede, de asemenea, 
că unităţile noi sau reutilate nu 
îşi pot începe activitatea decit cu 
autorizarea prealabilă a organelor 
de protecţia muncii şi a organelor 
sanitare.

O altă dispoziţie importantă este 
aceea privind acordarea echipa
mentului de protecţie gratuit, în 
raport cu condiţiile în care se des
făşoară activitatea. De asemenea, 
persoanele încadrate în muncă au 
dreptul, în condiţiile legii, la echi
pament de lucru, iar în vederea

creşterii rezistenţă organismtuluî, 
celor care lucrează în condiţii vă
tămătoare sau periculoase li se a- 
cordă în timpul lucrului alimenta
ţie specială.

Noua reglementare obligă con
ducerile unităţilor să stabilească, 
odată ca măsurile de realizare a 
planului de producţie sau a sar
cinilor de serviciu şi măsuri de 
protecţie corespunzătoare fiecărui 
loc de muncă, iar persoanele înca

drate în mţuncă trebuie să cunoas
că şi să respecte normele de secu
ritate şi igiena muncii.

împreună cu organele sindicale 
şi sanitare, conducerile unită
ţilor sínt obligate să analizeze 
periodic cauzele accidentelor de 
muncă şi îmbolnăvirilor, să 
ia măsuri pentru înlăturarea 
factorilor nocivi, care pericli
tează viaţa şi sănătatea oameni
lor muncii. Codul precizează că 
răspunderea pentru realizarea de
plină a măsurilor de protecţia 
muncii o au, potrivit atribuţiilor 
ce le revin, cei care organizează, 
conduc, coordonează şi controlea
ză procesele de muncă în unităţi.

Nerespectarea dispoziţiilor lega
le privitoare Ia tehnica securităţii 
si igiena muncii atrage răspunde
rea disciplinară, administrativă,

materială sau penală, potrivit le
gii, constatările făcîndu-se de or
ganele ierarhic superioare, ale In
specţiei de stat pentru protecţia 
muncii, precum şi de organele sa
nitare şi sindicale.

Persoanele încadrate în muncă 
în unităţile socialiste de stat be
neficiază de dreptul la asigurări 
sociale prin asistenţă medicală 
gratuită, plata de ajutoare băneşti 
în caz de pierdere temporară a

capacităţii de muncă, sprijin pen
tru întărirea şi refacerea sănătăţii, 
plata concediilor de maternitate, 
acordarea pensiilor, precum şi alte 
măsuri cu caracter special.

O prevedere deosebit de impor
tantă este cea cuprinsă în art. 146 
din cod, care prevede că nu se 
poate desface contractul de muncă, 
din iniţiativa unităţii, în timpul 
incapacităţii temporare de muncă 
în care persoana respectivă pri
meşte ajutoare de asigurări socia
le, în caz de graviditate, în timpul 
concediului de maternitate şi în 
perioada de alăptare, în perioada 
cit îngrijeşte copilul bolnav în 
vîrstă de pînă la .3 ani, precum şi 
în timpul cit soţul satisface ser
viciul militar, decit prin excepţiile 
limitativ stabilite (art. 130, lit. c, 
d, g, j, k şi 1).

Pe baza recomandării medicale, 
în perioada în care se află sub 
tratament medical, persoanele în
cadrate în muncă vor fi reparti
zate la alte munci decit cele care 
le revin potrivit încadrării lor, 
fără scăderea salariului, pentru o 
perioadă de pînă la 3 luni în 
cursul unui an calendaristic.

Potrivit noului God al muncii, 
pentru persoanele încadrate în 
muncă şi care nu mai pot lucra 
în meseria sau profesia lor, ca ur
mare a unor accidente, boli pro
fesionale sau alte boli care pro
voacă invaliditate, se vor organiza 
cursuri de recalificare de către în
treprinderi, ministere şi celelalte 
organe centrale, cit şi de comi
tetele executive ale consiliilor 
populare, sub îndrumarea metodo
logică a Ministerului Muncii şi 
Ministerului Sănătăţii, în vederea 
recuperării sociale şi profesionale 
a acestora.

Fondul asigurărilor sociale de 
stat se realizează prin contribuţia 
unităţilor, fără a fi suportate de 
persoanele încadrate în  muncă.

Din enumerarea celor de mai 
sus se pot observa — faţă de 
vechea reglementare din 1950 — 
deosebitele îmbunătăţiri aduse prin 
noul Cod al muncii în domeniul 
protecţiei muncii, reflectînd şi sub 

■ acest aspect grija permanentă pe 
care o are partidul faţă de oame
nii muncii.

CAIUS CONSTANTINESCU
şeful serviciului raporturi de 1 
muncă al Direcţiei pentru 
probleme de muncă şi ocro
tiri sociale a judeţului Sibiu

Să cunoaştem şi să respectăm legile ţării
MWiyiMBiailHIII IIIl lllll ■

Azi şi mîine în casele de
Sâmbăta şi duminică vor avea loa 

in cadrul Casei de cultură a munici
piului Mediaş rrei spectacole de teatru 
cu „Prinţesa Turandot“ de Carlo 
Gozzi, piesă regizată de talentata ac
triţă şi animatoare Silvia Ponciu.

Tor sîmbătă, Casa de cultură a sin
dicatelor din Mediaş invită publicul 
său la Festivalul judeţeaxt de muzică 
populara „Perla Tîrnavclor“, la care 
vor participa şi 17 solişti din muni
cipiul de pe Trrnave.

Ca în fiecare duminică nu lipseşte 
nici manifestarea dedicată copiilor. 
De data aceasta, la ora 9 — pro
iecţii de diafilm cu titlul „Grădina 
zoologică“ (în cadrul dimineţilor de 
basm).

Campionatul republican de şah îşi 
desfăşoară şaisprezecimile dc finală, 
duminică, la ora 9, la Casa de cul- 
wrră.

Oameni 
fnfruntînd 
viscolele 

şi zăpezile 
din munţi

Timp de trei zile consecutiv, 
Daa Cruciat, cabanier fa Podra- 
gu, a încercat să răzbată In vale, 
pînă la vecinul său (unicul de alt
fel) Micloş Anpad, cabanierul de 
la Turnuri. Vineri, în timp ce 
Înainta cu lopata în mină, printre 
troieşne a întîlnit venind de jos 
trei Încercaţi alpinişti. Dar după 
două ore urma pe care o lăsa
seră s-a şters. Abia duminică In 
jurul orei ltî (după 10 ore de la 
plecare) a ajuns la Turnuri. îm
preună cu M. Arpad au continuat 
să coboare pînă la cabana Arpaş, 
unde au ajuns noaptea tirziu. Din 
drum au întors trei turişti (din
B.P. Ungară — două fete şi un 
băiat) care intenţionau să urce 
la Podragu.

Elviu Gligor, cabanierul de ia 
Bilea-Aac, a parcurs drumul pînă 
la cascadă (pe care în  mod nor 
mal se face 2—2i/a ore) în 7 ore.

Boieru Iosif, de la Bărcaci, după 
trei tentative nereuşite, a renun
ţat să mai ajungă Ia Poiana 
Neamţului (traseu normal de 2 ore).

Pentru că de la cabana Surul nu 
ţa mai ştia nimic din data de 28 
februarie, patru componenţi ai for
maţiei Salvamont Sibiu au fost 
trimişi în ajutorul celor de a- 
colo. Au ajuns (după 11 ore) la 
cabană care era blocată de un 
strat enorm de zăpadă. In foto
grafia pe care v-o prezentăm este 
vorba de un culoar de trecere „la 
Calendare“ în apropierea cabanei.

Dat fiind ’stratul gros de ză
padă care acoperă zonele muntoa
se din judeţul nostru, se reco
mandă turiştilor şi tuturor celor 
ce vor să străbată drumurile spre 
înălţimi, o informare prealabilă 
cu privire la posibilităţile de acces 
şi multă, multă prevedere. Des
prinderile zăpezilor de pe creste 
pot să determine avalanşe şi pră
buşiri de stînci.

I.a ora 20, secţia germană a Tea
trului de stat din Sibiu, va prezenta, 
în cadrul microstagiunii sale piesa 
„Der Sturm“ de Shakespeare.

De pc agenda Casei de cultură din 
Sibiu spicuim: sîmbătă, ora ÎS, o sea
ră distractivă din al cărei program 
nu va lipsi muzica şi dansul. Parti
cipanţii — elevi din şcolile profesio
nale, licee şi şcoli postliccale — vor 
avea prilejul să audieze un program 
muzical prezentat dc formaţia „Ma
gic grup“. Tot sîmbătă, la ora 17, 
în sala „Ilie Pintilie* se va desfăşura 
activitate de club, iar duminică, la 
ora 18, se va relua programul serii 
anterioare.

Sîmbătă, ora 18, în cadrul clubului 
„Prietenii filmului“, din Cisnădie, 
prof. Rareş Cornea va prezenta 
„Cinematografia sovietică“ (tema a 
10-a). Expunerea va fi urmată de 
proiecţia filmului „Omul care nu 
poate fi acuzat“.

In aceeaşi zi, la ora 20, se va des
făşura un frumos bal, organizat de 
Casa de cultură.

Duminică, la ora 10, în sala Casei 
dc cultură va fi prezentat baletul 
„Sînziana şi Pepelea“, de către Casa 
pionierilor din Sibiu. I.a ora 19, o 
seară cultural-distractivă va avea în

programul ei un concurs cu teme de 
muzică uşoară şi jocuri distractive etc.

Casa de cultură din Dumbrăveni 
va găzdui, in  seara zilei de sîmbătă, 
17 martie, un frumos bal al fetelor, 
organizat de Comitetul orăşenesc 
U.T.C. în colaborare cu Casa de cul
tură. Mîine, în cadrul aceleiaşi case 
de cultură se va desfăşura faza zo
nală a concursului de teatru I.L. Ca- 
ragiale, cu participarea echipelor de 
artişti amatori ai comunelor înveci
nate, manifestarea organizată de Comi
tetul judeţean de cultură şi educaţie 
socialistă.

O interesantă manifestare culturală 
va avea loc sîmbătă, ora 19, la Casa 
de cultură din Agnita. Este vorba de 
spectacolul cu piesa „Sonet pentru o 
păpuşă“ de Sergiu Fărcăşan, prezentat 
dc Liceul de cultură generala din lo
calitate. Regia spectacolului aparţine 
profesoarei Dana Casovski. In cadrul 
aceleiaşi manifestări culturale va li 
prezentat un montaj literar, urmat 
de dansuri şi solişti dc muzica popu
lară şi uşoară. A doua zi, la ora 10, 
profesorul Gherasim Rusu va prezen
ta o expunere cu tema „Literatura 
română în perioada interbelică“.

LIANA HURDUBELEA 
DOINA MUTU

Programul T V  
pentru

duminică, 18 m artie
8,00 — Gimnastica pentru t.oţi7 

8,15 — Pentru sănătatea dv. 8,20
— Cravatele roşii. 10,00 — Viaţa 
satului. 11,10 — Omul şi muzica 
lui — Witold Lutoslawski. 12,00 — 
De strajă patriei. 12,30 — Emi
siune în limba maghiară. 14,00 — 
„360 de grade". 17,15 — Film se
rial pentru tineret. Pierduţi în spa
ţiu — Episodul XXI — „Lansare 
în spaţiu". 18,00 — Cîntare pa
triei —; Concurs coral interjude- 
ţean. 19,20 — 1001 de seri. 19,30
— Telejurnal — Săptămîna politică 
internă şi internaţională în ima
gini. 20,10 — Reportajul săptă- 
mînii — Incursiuni în viitor. 20,30
— Film artistic: „Cazul C. L.“ — 
producţie a studiourilor ceho
slovace. 22,05 — Vedete ale cin* 
tecului la Bucureşti — Tire Gol
den Gate Quartet. 22,30 — Tele
jurnal. 22,40 — Duminică sportivă.

SP O R T
ag ... !!T

La A. s. Voinţa Sibiu Gimnastică Un remarcabil succes sibian

Sportul de masă, 
în ofensivă

Extrăgîndu-şi sarcinile ce revin asocia
ţiilor sportive din Hotărîrea recentei Ple
nare a C.C. al P.C.R., consiliul A.S. 
Voinţa Sibiu îşi va direcţiona activi
tatea din acest an ţinînd seama de co
mandamentul ca sportul de masă să de
vină principala preocupare. Mizînd pe 
participarea masivă a membrilor coope
ratori, a meseriaşilor şi membrilor lor de 
iamilie, Voinţa organizează întreceri 
între cooperativele meşteşugăreşti la vo
lei, handbal, popice — masculin şi femi
nin — şi la fotbal.

La întreceri s-au înscris nu mai puţin 
de 38 echipe reprezentînd cooperativele 
meşteşugăreşti din Sibiu.

Un program minuţios alcătuit —■ pe 
zile şi ore — are In vedere asigurarea 
celor mai bune condiţii pentru desfăşura
rea competiţiilor. Programarea cuprinde 
meciuri tur şi retur, eşalonate pe par
cursul întregului au. In final, după sta
bilirea clasamentelor finale, echipelor 
ciştigătoare le vor fi decernate diplome.

In zilele de 10 şi 11 martie, a avut loc, 
la Braşov, campionatul republican al 
şcolilor sportive şi liceelor cu program 
de educaţie fizică, faza de zonă. Au par
ticipat echipe reprezentînd judeţele Bra
şov, Sibiu, Harghita şi Covasna (sportive 
categ. III, IV, sportivi categ. I, II şi 
maestre).

Conform regulamentului, pentru faza 
finală s-au calificat echipele clasate pe 
primul loc (cat. IJI,_̂ IV) şi sportivii care 
au îndeplinit baremul de 45 p. (cat. su
perioare).

Şcoala sportivă Sibiu s-a clasat pe pri
mele locuri, cu toate echipele.

Iată rezultatele: băieţi — locul I pe 
echipe (cat. IV şi III): locurile I şi II la 
individual compus (cat. a IV-a, cîştigător

Adrian Benchea, Şc. generală nr. 1); locu
rile I şl II la individual compus (cat. a 
IlI-a: cîştigător Klaus Eck, Şc. gen. 2) 
şi locul II la individual compus, cat. II 
prin Viorel Pălăineaj fete: locul I pe 
echipe cat. III şi IV, locurile I, II şi III 
la individual compus cat. IV-a (1. Mirela 
Moldovan, Şc. gen. 21), locurile I şl III 
la individual compus cat. a Hl-a (t. Ta
tiana Jipa, Şc. gen. 19): locurile II şl III 
la individual compus cat. I (2. Ulrike 
Schmidt): primele 3 locuri la categoria 
maestre (1. Magda Berea).

Toate cupeîe oferite cu ocazia acestei 
competiţii au fost adjudecate Şcolii spor
tive Sibiu.

Felicitări! A. MOLNÁR

Juniorii sibieni şi-au desemnat 
campionii judefeni de box pe anul 1973

Miercuri, 14 martie, in. sala de antre
nament a C.S.M.S. din parcul Subarini, 
s-au desfăşurat ultimele finale ale boxe
rilor juniori din judeţul Sibiu.

Iată campionii pe anul în curs, in or
dinea categoriilor: juniori mici: Gh. Mu- 
gescu, I. Precup, I. Drăgoi, A. Mony, 
Gh. Popia, W. Ştengel, O. Călinoiu, I. 
Draser, D. Căldărar şi Gh. ötvös, toţi de 
ia „Şoimii" Sibiu, juniori mari: D. Negru, 
D. Onciul („Şoimii“ Sibiu), Mircea Iliuţ

„La Calendare", urcuşul la cabana Surul Foto: EGÍN SCHEINES

(Voinţa Sibiu), P. Cuţitar, E. Guip („Şoi
mii“ Sibiu), D. Blanea („Cibinul" Cisnă
die), Cornel Maniţ, Gh. Grapă, Radu 
Senii, loan Simon şi loan Vilt („Şoimii1
Sibiu).

Etapa da zonă are loc între 6—15 apri- 
lie la Timişoara.

A. URDEA

VOLEI

C.S.M.S. -  „U“ Craiova
întreruperea campionatelor divizionare 

A şi B de volei a permis echipei sibiene
C.S.M. să organizeze, In ideea continui
tăţii procesului de pregătire, o dublă în- 
tîlnire amicală cu formaţia Universitatea 
Craiova.

Meciurile vor avea .loc în sala Şcolii 
sportive, sîmbătă, ora 16, respectiv, du 
minică, ia ora 9.

Au fost suspendate 
toate competiţiile 

sportive oficiale
Din cauza condiţiilor naturale < 

această perioadă, a imposibilităţii i 
plasării şi stării terenurilor. to 
competiţiile sportive oficiale au f 
suspendate, ni se comunică de 
C.J.E.F.S.

v ia ţa  in te rn a ţio n a lă
Geneva:

Lucrările C o m ite tu lu i  
pentru dezarmare

Consultările de la 
Helsinki

pentru pregătirea 
conferinţei 

genera l-europene
Helsinki 16 — Trimisul special Ager- 

pres, Radu Greceanu, transmite: Con
sultările de la Helsinki pentru pregăti
rea conferinţei general-europenc în pro
blemele securităţii şi cooperării s-au 
desfăşurat vineri în cadrul unei noi şe
dinţe plenare. Participanţii la dezbateri 
au hotărît, prin consens, să întrerupă, 
la data de 6 aprilie, lucrările reuniunii 
pregătitoare, urmînd ca ele să fie re
luate în cea de-a patra rundă a nego
cierilor, la 25 aprilie.

Luînd cuvîntul în şedinţă plenară, 
conducătorul delegaţiei române, amba
sadorul Mircea Bălănescu, a apreciat 
că activitatea grupului de lucru oficial 
a oferit satisfacţie, deoarece a permis 
ca, într-un interval de timp relativ 
scurt, să aibă loc o discutare aprofun
dată a principalelor probleme referi
toare la securitatea în Europa: princi
piile care trebuie să guverneze relaţiile 
între toate statele participante la con
ferinţă, nţăsurile concrete pentru trans
punerea în fapt a acestor principii şi; 
în sfîrşit, acţiunile pe linia dezangajării 
militare şi dezarmării, ca parte inte
grantă a edificării unui sistem trainic 
de securitate pe continentul nostru. 
Aceasta a facilitat elaborarea liniilor 
generale pentru instrucţiunile în baza 
cărora îşi va desfăşura activitatea Co
misia însărcinată să elaboreze documen
tul final corespunzător primului capitol 
ai ordinii de zi. Grupul de lucru —_ a 
subliniat ambasadorul României —_ şi-a 
dovedit pe deplin jitilitatea, el permiţând 
nu numai clarificarea punctelor de ve
dere dar, mai ales, o apropiere substan- 

• ţială a poziţiilor în problemele de in
teres major pentru pregătirea cu suc- 

•ces a conferinţei europene.

Lusaka 16 (Agerpres). Trupele rho- 
desiene, sud-africane şi unităţile de 
mercenari, dislocate de regimurile _ de 
la Salisbury şi Pretoria la frontiera 
cu Zambia, continuă să întreprindă 
acţiuni teroriste împotriva populaţiei 
din această zonă a ţării, a declarat 
preşedintele Kenneth David Kaunda. 
Pina acum, a spus şeful statului zam
biai!, au căzut victime acţiunilor pro
vocatoare şi teroriste zeci do loeui-

Dublin 16 (Agerpres). — Noul gu
vern al Republicii Irlanda s-a întru
nit joi, Ia Dublin, în prima _ sa re
uniune oficială, sub preşedinţia pre
mierului Liam Cosgrave. Membrilor 
cabinetului le-au fost prezentate re
zultatele convorbirilor avute de Liam 
Cosgrave . cu primul ministru brita
nic, Edward Heath, în cursul săptă- 
mînii trecute. Cei doi şefi de guver
ne au conferit, atunci, asupra situa-

Bonn 16 — Corespondentul Agcr- 
prespres, N. S. Stăuescu, transmite: Ofi
ciul federal de statistică a dat publici
tăţii calculele referitoare la indicele 
preţurilor şi al costului vieţii î* R.F.G. 
Concluzia generală ce se desprinde din 
oifrele publicate este că indicele preţu
rilor cu amănuntul a fost, la sfârşitul

Geneva 16. — Corespondentul A- 
gerpres, Corneliu Vlad, transmite: 
Luînd cuvîntul în cadrul Conferin
ţei Comitetului pentru dezarmare, şe
ful delegaţiei Marocului, Mohamed 
Al-Arbi Khattabi, a arătat că în cel 
de-al 12-lea an de existenţă a Comi
tetului de la Geneva şi la trei ani după 
proclamarea Deceniului Naţiunilor 
Unite pentru dezarmare, acumularea 
nestăvilită şi perfecţionarea neînceta
tă a armelor nucleare şi lipsa de 
progrese în domeniul dezarmării nu
cleare sporesc neliniştea popoarelor 
lumii. Vorbitorul s-a pronunţat, în 
context, pentru interzicerea completă 
a tuturor experienţelor cu arme nu
cleare. Potrivit ordinii de priorităţi 
stabilite de Rezoluţia adoptată de 
Adunarea Generală a O.N.U. şi prin 
logica lucrurilor, a spus el, proble
mele care reclamă o soluţionare ra
pidă sínt, în primul rînd, cele privi
toare la armele de distrugere în masă, 
respectiv interzicerea armelor nucle
are şi eliminarea armelor chimice.

Delegatul marocan a subliniat in
terdependenţa existentă între instau
rarea unui climat de securitate inter
naţională şi înfăptuirea unor măsuri 
efective de dezarmare. Pentru a crea 
un climat internaţional favorabil adop
tării unor măsuri în cîmpul dezar
mării, „este primordial să se abordeze 
cit mai urgent şi într-un mod serios, 
în vederea soluţionării lor, proble
mele interzicerii armelor de distru
gere în masă, ceea ce ar contribui la 
curmarea oricăror intervenţii străine 
în afacerile interne ale statelor, in
clusiv a agresiunii armate şi ocupa
ţiei militare“.

Remarcând că viaţa internaţională 
cunoaşte evoluţii capabile de a pro
mova spiritul de negociere, înţelegere

tori paşnici. Denunţînd autorităţile 
de la Salisbury şi Pretoria pentru po
litica lor rasistă, pentru actele ile
gale de a masa trupe şi de a recurge 
la provocări asupra teritoriului şi 
populaţiei zambiene, Kenneth Kaunda 
a reafirmat că ţara sa va continua 
sa acorde sprijin popoarelor angajate 
în ■ lupta de eliberare naţională, îm
potriva regimurilor rasiste şi colonia
liste din Africa.

ţiei din Irlanda de Nord, precum si 
asupra „Cărţii Albe“ în ce priveşte 
viitorul Uisterului, pe care guvernul 
britanic urmează să o publice săptă
mâna viitoare.

Totodată, cabinetul irlandez a luat 
în discuţie, în reuniunea sa dc joi, 
o serie de proiecte sociale, conside
rate de către premierul Cosgrave ca 
prioritare pe agenda de lucru a nou- 
lui guvern.

lunii februarie 1973, cu 6,8 la sută mai 
mare dccît în perioada corespunzătoare 
a anului trecut şi c* 44,3 la sută mai 
ridicat decit în 1962. Cele mai rapide 
rate de creştere a preţurilor au fost 
înregistrate în lunile decembrie 1972 
şi ’ în prima perioadă a anului acesta, 
cínd media lunară de creştere a preţu
rilor a fost de peste 6 la sută.

reciprocă şi cooperare, conducătorul 
delegaţiei R.P. Mongole, ambasadorul
M. Dughersuren, a exprimat speranţa 
că membrii Comitetului pentru dezar
mare vor beneficia din plin de noua 
situaţie pentru a realiza progrese con
crete în eforturile lor îndreptate spre 
stoparea cursei înarmărilor şi dezar
mare.

Oprindu-se pe larg asupra problemei 
prohibirii producţiei, perfecţionării si 
stocării armelor chimice, vorbitorul a 
chemat Ia iniţierea în comitet a unor 
negocieri concrete pentru elaborarea 
textului unui acord internaţional în 
materie. Proiectul de rezoluţie prezen
tat de nouă ţări socialiste, la 28 mar
tie 1972, a spus el, poate să servească, 
aşa cum au apreciat numeroase dele
gaţii în cadrul Comitetului şi în Adu
narea generală, ca o bază iniţială po
trivită pentru negocieri în acest dome
niu; ambasadorul mongol a chemat de
legaţiile unor ţări occidentale să înain
teze, la rîndul lor, propuneri pozitive 
pentru realizarea unui acord în dome
niul interzicerii armelor chimice. în 
discursul sau, vorbitorul a subliniat că 
limitarea cursei înarmărilor şi dezar
marea nucleară constituie probleme de 
cea mai înaltă prioritate aflate pc a- 
genda de lucru a Comitetului.

. . .  de pe glob
New York 16 (Agerpres). — Lan

sat în urmă cu 50 zile, „The Posei
don Adventure'1 („Aventura lui „Po
seidon“) a depăşit cu 10 la sută în
casările din perioada corespunză
toare, realizate de „The Godfather“ 
(„Naşul“) — filmul dost >re Cosa I 
Nostra care, avind în rolul titular 
pe Marlon Brando, a întrecut „Pe 
aripile vîntulai" în clasamentul pe
liculelor cu cel mai mare succes de 
casă din istoria cinematografului. 
Regizat dc Ronald Neame, „The 
Poseidon Adventure“ include în dis
tribuţie nu mai puţin de 13 deţină
tori ai premiului Oscar, în frunte 
cu Gene Hackman (interpretul ro
lului principal din „Filiera“ — film 
care a rulat pe ecranele româneşti).

Geneva 16 (Agerpres). — Numă
rul mare de accidente dc automo
bil a determinat autorităţile elve
ţiene să ia măsuri drastice împo
triva abaterilor de la regulile cir
culaţiei şi să limiteze viteza de cir
culaţie pe şosele. In urma controa
lelor efectuate de poliţie, în Elveţia 
au fost suspendate, în 1972, 21 CÎ0 
de carnete de şofer. Aproximativ 
jumătate dintre aceste suspendări 
s-au datorat stării de ebrietate sau 
conducerii sub influenţa alcoolului.

Washington 16 (Agerpres). — Nu 
este imposibil ca urme de viaţă să 
existe pe Titan, Unul dintre sate
liţii planetei Satur* — estimează 
Thomas Donahue, şeful unei echipe 
de savanţi însărcinaţi de N.A.S.A. 
să pregătească o experienţă spec
troscopiei în cadrul unei misiuni 
interplanetare prevăzute către sfâr
şitul actualului deceniu. Thomas 
Donahue, profesor la Universitatea 
din Pittsburgh, urmează să compară 
în faţa unei subcomisii a Senatului, 
în legătură cu viitorul buget a!
N.A.S.A.

Potrivit propriilor sale afirmaţii, 
savantul american se află, deja, în 
posesia unor indicii indirecte a pre
zenţei unor mari cantităţi de azot 
pe Titan, şi unde există azot se pre
supune că există şi bacterii.

Londr3 16 (Agerpres). — Afec
ţiunile reumatismale sínt maladiile 
cele mai răspîndite în Marea Brita
nic şi, totodată, cauza cea mai frec
ventă a incapacităţii fizice — in
dică un raport dat publicităţii, la 
Londra, de Ministerul Sănătăţii. Po
trivit documentului, un enght; din 
patru suferă, în prezent, de *uma- 
tism. In 1970, costul tratării per
soanelor atinse de boală s-a ridicat 
la 71 milioane lire sterline, la care 
s-au adăugat 37 milioane, reprezen
tînd zilele de muscă pierdute. Sínt 
afectaţi, în primul rînd, minerii, 
docherii şi conducătorii de auto
buze.

Acţiuni ale Rhoclesiei 
împotriva Zambiei

Reuniunea noului guvern 
al Republicii irlanda

Indicele preturilor şi costul 
oietil în R.F.G.

EVENIM ENTUL P E  SCURT
O MINISTRUL AFACERILOR EX

TERNE AL CUBEI, RAUL ROA 
GARCIA, care conduce delegaţia cu
baneză la lucrările reuniunii Consi
liului de Securitate al O.N.Ü., desfă
şurate în capitala panameză, a afir
mat, în cadrul unei declaraţii de 
presă, că guvernul Cubei sprijină sta
tul Panama în eforturile sale de a 
deveni „o ţară liberă, independentă 
şi suverană“.

® PREŞEDINTELE NIXON A A- 
NUNŢAT că Biroul de legătură al 
S.U.A. de la Pekin va fi deschis la 
1 mai sub conducerea diplomatului 
David Bruce.

Preşedintele Nixon a subliniat că 
deschiderea reciprocă a acestor bi
rouri de legătură la Washington şi 
Pekin constituie un. progres substan
ţial pe calea dezvoltării relaţiilor din 
tre S.U.A. şi R.P. Chineză.

® COMPANIILE PETROLIER! 
„SHELL11. „CREOLE1, „MENE GRAN
DE", „TEXACO“, „PHILLIPS PE
TROLEUM“, avind sucursale in Ve
nezuela, au fost acuzate că violează 
legile ţării gazdă, nesocotind acorde 
rile internaţionale privind protecţi - 
muncii, normele securităţii industri 
ale, precum şi prevederile acordului 
petrolier semnat cu guvernul de la

Caracas, Acuzaţia a fost formulată 
do Inspectoratul pentru problemele 
muncii din regiunea Zulia, care a 
anunţat, totodată, că guvernul vene- 
zuclean va deschide, în cursul săptă- 
mînii viitoare, o amplă anchetă asu
pra activităţii desfăşurate de 270 de 
sucursale ale companiilor menţionate, 
în  zona lacului Maracaibo — impor
tantă regiune petrolieră a Venezuelei 
— companiile străine, în special nord- 
amerîcane, practică exploatarea inu
mană a muncitorilor venezueleni şi se 
sustrag de la normele elementare ale 
Codului muncii şi ale Constituţiei 
venezuelene.

•  AVANTAJUL OBŢINUT DE 
FRONTUL TUSTITIALIST DE ELI
BERARE IN PRIMUL TUR DE 
SCRUTIN AE ALEGERILOR PREZI
DENŢIALE de la 11 martie face prac
tic imposibilă alternativa unei a doua 
confruntări electorale pentru desemna
rea preşedintelui ţării. Ea ar fi nece
sară doar pentru alegerea guvernatori
lor din provinciile unde candidaţii, nu 
au obţinut majoritatea de 50 plus unu 
la sută din voturile exprimate, a decla
rat Arturo Mor Roig, ministrul de in
terne al Argentinei.

Partidul radical, al doilea clasat !a 
numărătoarea voturilor, are însă drep
tul să solicite organizarea una: al doi

lea tur de scrutin, în baza articolului 
constituţional care precizează că pre
şedintele naţiunii argentiniene poate ii 
declarat ales tsumai dacă a întrunit 
sprijinul majorităţii absolute a alega
torilor.

•  POTRIVIT BIROULUI DE STA
TISTICĂ AL CANADEI, în această 
ţară erau înregistraţi, în luna februa
rie, 655 000 de şomeri, ceea _ ce repre
zintă 7,3 la sută din populaţia aptă de 
muncă.

•  ÎN SALA MINISTERULUI 
CULTURII DIN RABAT, a avut 
loc vernisajul expoziţiei „Personali
tăţi ale ştiinţei şi culturii româ
neşti". Au participat Mckki Nacîri, 
ministrul marocan pentru proble
mele islamice şi al culturii, alte per
sonalităţi ale vieţii culturale şi 
ştiinţifice. Cu prilejul deschiderii 
expoziţiei, Radiodifuziunea maro
cană a consacrat ţării noastre una 
dintre emisiunile sale intitulate 
„Panorama culturală" cuprinzînd 
proza, poezia şi muzica populară 
românească.
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